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Detum

2021-01-21
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Kommunstyrelsen

Reservation av del av Köpings-Ullvi 6:1 för
besöksanläggning med idrottsändamål

Sammanfattning
Köpings kommun arbetar med att tafram en detaljplan som möjliggör etablering
av en centralt placerad lorskola i anslutning till Kristinelunds sportfÌilt. I den
detaljplanen tittar man även på möjligheten att utöka befintlig markanvändning
"parkering" till att även omfatta besöksanläggning ft)r idrottsändamåI.
Samhällsbyggnadsftirvaltningen fìireslår att den del i kommande detaljplan som
benämns "Besöksanläggning ft)r idrottsändamåI" ca 6000 kvm reserveras lor
Lintio AB org.nr. 559158-5012.

Ärendets beredning
Ärendet har beretts på Samhällsbyggnadsflorvaltningen.

Bakgrund
Lintio AB äger idag fastigheten Ögri 7, dãr de bland annat har Byggmax som
hyresgäst. Lintio AB vill utöka sitt fastighetsinnehav i Köping och tog en forsta
kontakt med kommunen for flera år sedan ftir att se möjligheterna i att ft ft)rvärva
mark ftir nybyggnation. En dialog har pågått sedan dess.

På aktuell mark skulle de vilja bygga en padelhall. Padel är en snabbt växande
sport i Sverige och i Köping finns det i dagsläget bara har två padelbanor.

Konsekvenser
Reservationen ger Lintio AB möjlighet att till och med 2022-06-30 vidare
undersöka möjligheterna att genomfora byggprojektet. Köpekontrakt tecknas på
sedvanliga villkor när forutsättningarna avseende bygglov, finansiering etc.
klarlagts och godkänts av kommunen.

Förvaltningens ståndpunkt
Samhällsbyggnadsft)rvaltningen är positiva till den möjliga etableringen i
området. Den planerade verksamheten stämmer överens med kommande
detaljplan och kommunens viljeinriktning i övrigt for området.
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Postadress
Köpings kommun
731 85 Köp¡ng

Besöksadress Telefon
0221-250 00

Fax
0221-253 78

Webbplats och e-post Bankgiro
www.koping.se 991-1215
samhallsbyggnad@koping.se

Org. nr
Kristinelundsvägen 4 212000-2114
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Datum

2021-0t-21

Karta över området och/öreslagen reservatíon

Förslag till beslut

Samhällsbyggnadsfdrvaltningen ftlreslår kommunstyrelsens arbetsutskott besluta

att godkänna reservation av del av fastigheten Köpings-Ullvi 6:l som i
kommande detaljplan benilmns "Besöksanläggning fdr idrottsåindamåI" till Lintio
AB org.nr. 559158-5012.

SAMHÄLLBYGGNAD SFÖRVALTNINGEN

Gun Törnblad

Samhällsbyggnadschef

Samhällsbyggnadsförvaltningen -



KOPINGS KOMMUN

Samhäl lsbyggnadsförvaltn ingen
Mikael Norman
Mark- och exploateringschef
0221-252 45
mikael.norman@koping.se
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Datum

202t-01-21

Lintio AB
c/o Linteum
Box3226
103 64 Stockholm

Reservation av tomtmark på del av Köping-Ullvi 6:1 i Köping

Reservation
Köpings kommun reserverar del av fastigheten Köpings-Ullvi 6:1, ca 6000 kvm, i
Köpings kommun (se kartbilaga) t.o.m. 2022-03-31 for Lintio AB (559158-5012)
Förlängning kan medges om godtagbara skäl kan påvisas.

Fullfoljd genom köp
Reservationen fullftiljs genom tecknande av köpekontrakt där markpriset kommer att
bestämmas via en extern värdering. Markpriset kommer attvara exklusive planavgifter
och anslutningsavgifter, t.ex. avseende VA, el, fiber och fiärrvärme, vilka bekostas av
köparen.

Villkor für reservation och köp
Reservationen är kostnadsfri under angiven period.

Tecknande av köpekontrakt gäller under forutsättning att beslut fattas av behörig
kommunal instans.

Köpekontrakt tecknas endast med bolag inklusive füreträdare som kan påvisa finansiering
ftjr aktuellt projekt samt är utan belastningar i form av skatteskulder eller liknande.
Sedvanlig kreditprövning kan komma att göras.

Innan köpekontrakt slutgiltigt tecknas ska bygglovhandlingar ha arbetats fram och
godkänts av kommunen.

Fastigheten ska bebyggas inom två ar från det att köpekontrakt och köpebrev tecknats och
överlämnats. Fastigheten får inte överlåtas innan byggnadsskyldighet fullgjorts.

Lagfart och andra eventuella inskrivningskostnader bekostas av köparen.

I köpekontrakt kan andra villkor avseende t.ex. fordröjning av dagvatten, utformning,
krav på fiärrvärmeanslutning m.m. komma att skrivas in.

Postadress
Köpings kommun
731 85 Köping

Besöksadress Telefon
0221-250 00

Fax
0221-253 78

Hemsida och e-post Bankgiro
www.koping.se 991-1215
stadsarkitektkontoret@koping.se

Org.nr
212000-2114Kristinelundsvägen 4
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För Köpings kommun

Mikael Norman
Samhällsbyggnadsfü rvaltningen

KARTBILAGA

Datum

2021-01-21
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Tjänsteskrivelse
2021-A1-25 Dm2020

Gun Törnblad
Samhällsbyggnadschef
0221-25284
gun. tornblad@koping. s e

I{ommunstyrelsen

Yttrande på motion gällande nysatsning på

odlingslotter i Köping

Sammanfattning
Förvaltningen föreslår att samtliga synpunkter gillande uûvecklingsmöiligheterna för

det befintliga odlingsomtådet i Sylta ses över i det fortsatt¿ ufvecklingsarbetet på

odlingsornrådet. Vida¡e föreslår föwaltningen att en eventuell nyetablering av odlings-

eller kolonilotter i l{öping böt diskutetas vidate, och då planeta för detta i det

pågående ¿rbetet med den fördjupade översiktsplanen.

Arendets beredning
Yttrandet hat beretts av Samhällsbyggnadsförvaltningen'

Bakgrund
Kristdemokratemahar.via Ânna-Carin Ragnarsson, Salah Rasho, Per Norin och

I(enth Lucas lämnat in en motion gällande nysatsning på odlingslotter i I(öping fôr

yttrande.

Moúonen föteslår l(öpings kommun att böria planera föt ett nytt omdde med

odlings- ellet kolonilottef, om intresset finns. Motionen innehållet även ett önskemål

om att utveckla det befintliga odlingslottsomrädet i Sylta, med bättre

vattenförsô{ning, fler parkeringsplatsef samt häckar eller plank för att avslsárma

området från E 18.

Konsekvenser
I dagslãget pågfu ett planarbete för det befintliga odlingsområdet i sylta. syftet med

den pågående planen ät att säkerställa ornrådet för framúda odüng. Ett annat viktigt

syfte med planen fu att möjliggota för mindre byggnationer på omtådet. I samband

med detaljplanens genomförande behöver område ses över och styms upp' I
morionen föreslagna åÇärder på befintligt odlingslottsområde fóreslås beaktas i det

fottsatta arbetet.

Trycket på dagens odlingslotter är stort. Samtlig 180 odlingslotter är utaffenderade

och det står ca 120 privatpetsoner i kö för att få en odlingslott'

Atbete pågår med att ta ftan en ny fördjupad översiktspl¿n föt I(öpinç tätott' Frågan

om yttedigate odlingsomtåden föreslås dätför att lyftas in i det atbetet för att se óver

möjlighetern a pà nyaodlingsomdden sâmt att belysa vikten av stadsodling i l{öpinç
kommun.
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Gun Tömblad
Samhåillsbyggnadschef
0221-25284
gun, tornblad@koping.se

Kommunstyrelsen

Förslag till beslut
Samhåtllsbyggnadsförvaltningen foreslår kommunstyrelsen besluta

att lämna samhällsbyggnadsförvaltningens förstag till yttrande sorn svar på motionen.

Bilagor
Yttrande g?illande motion om nysatsning på odlingslotter i l(öping datetad 2021-01-25

Moúon daterad 2020-06-01,

SAÀIHÄILSBYGGNIq.DSFORVALTNINGEN
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Pernilla Notberg
Matkfôrvaltare
0227*25356
pernilla.norberg@koping. se

I(ommunstytelsen

Yttrande om motion gällande nysatsning på
odlingslotter i Köping

Sammanfattning
Förvaltningen foreslår att samtliga synpunkter, gällande utvecklingsmöjligheterna för
det behntliga odlingsområdet i Sylta. Parkeringsmöjligheter, vattenförsóriningen och

en inramning av om¡ådet i form av staket ellet växtlighet ses över i det fottsatta

utvecklingsarbetet på odlingsområdet. Vidare föteslfu föwaltningen att en eventuell

nyetablering av odlings- eller kolonilotter i l(öping bör diskuteras vidare och då

planera för detta i det pågående atbetet med den fördjupade ôversiktsplanen.

Yttrandets beredning
Yttrandet hat beretts av Samhällsbyggnadsförwaltningen.

Bakgrund
I(ristdemok¡atetna har via Anna-Carin Ragnarsson, Salah Rasho, Per Norin och

I(enth Lucas lämnat in en motion gâllande nysatsning på odlingslotter i Köping för
ytttande.

Modonen föreslår l(öpings kommun att börja planeta för ett nytt omtåde med

odlings- eller kolonilotter, om intresset finns. Motionen innehåller även ett önskemål

om att utveckl¿ det beFrntüga odlingslottsområdet i Sylta, med bättre

vattenfôrsörjning fler parkeringsplatset samt häckat elier plank för att avskárma

omtådet från E 18.

Förvaltningens bedömning
I dagsläget pågat ett planarbete för det beFrntliga odlingsomtådet i Sylta. Området med

dess odlingslotter delas av l(ölstaån och begtänsas av skog i óst och mot en åkerremsa

i nordväst länç med E1.8. I sk¡ivande stund ligger planen som vilande då diskussionet

förs om byggnation av ny bro (se karta) samt hu¡ detta ska utfötas och bekostas.
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Pernilla Norberg
Markförvaitare
0221-25356
pernilla.norberg@koping,s e

I(omrnunsryrelsen

1l

1>2

2:20>2

Ì\!-.,... ¡:t9:

SYLÏA
212>1

¿¿ol'i' "..
Jrl

'Bro

=!12'2r'

t:

I
I

i
. 

-t-\t 
I

Kaxø ned pknområdet markerad med rijd streckød linje.

Ðet befintliga odlingsområdet i Sylta
Odlingsomtådet är det första man ser när mân kommer in i l(öping öster ifrån och
förwaltningen set också fördelen med att göra detta om¡åde mer välkomnande och
tillgängligt för allmänireten.

Syftet med den pågående planen är att säkerställa ornrådet f& fuamuda odling, då

detta ligget i linje med kommunens historiska intentioner om att möjliggöra för
medbotgama att odla sin egen mât. Ett annat viktigt syfte med planen fu att
möjliggöra för mindre byggnationer på området, detta för att bättre kunna regleta

lypen av byggnation så att området fär en balansetad och iögonfallande karakttu.

Yttetligate en viktig aspekt som behandlas i planarbetet ar att möjliggöra en bätt¡e
tillgängtighet för allmänheten i omddet. Ett förslag är dâ att arúágga ett
promenadstråk runt odlingslotterna och I(ölstaån vilket möjliggör även f.öt andta
människor att vistas i om¡ådet. Samtidigt far omddet ett lyft och bli¡ rner attraktivt.
Förraltningen kommer att beakta samtliga synpunktet i motionen när det nrirmar sig

ptojektering föt att urveckla odlingsområdet i Sylta.

Ett önskemål i motionen är att möjliggöra för flet parkeringsplatser. Enligt
planbeskdvningen finns ett bestämt område som ska tillgodose parkeringsbehovet på

platsen. Fôtslag finns på att ordna ett flertal cykelställ vid patkedngsorn¡ådet. Detta
eftetsom flera av odlarna använder cykel som Ffudmedel till och från platsen.

Vattenförsörjningen sker idag genom ett flertal pumpar från I(ölstaån. Området ligger

utanför verksamhetsområdet för kommunalt VÂ.
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Pernilla Norberg
Markförvaltare
0221-25356
pemilla.norberg@koping. se

I(ommunstyrelsen

Förhoppningen rir att området inte ska behöva döljas av höga plank utan att detta kan

bli den välkomnande första entrén till I(öping som man även nämner i motionen.
Självklat kan området inramas med växande träd, buskage /hàcktr och/eller ett stake!
vilket även gör odlingsområdet med dess grödor mindre påverkat av väder och vind.

Nytt odlingsomtåde
Idag utatrenderas samtliga 180 odlingslotter till privaçersoner. Markenheten på

Samhällsbyggnadsfön¡altningen tar emot intresseanmälningar gällande de befintliga
odlingslotterna i Sylta och i just nu står över 120 privaçersoner i kö. Efter&ågan är

ddrmed stor.

Arbete pågar med att á fiam en ny Fördjupad översiktsplan för I(öpings tätort.
Frågan om yttedigare odlingsområden föreslås därför att lyftas in i det arbetet för att
se över möjligheterna. pä nya odlingsområden sarnt att beþsa vikten av stadsodling i
I(öpings kommun.

SÄMHÁLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN

Mikael Norrnan
Mark- och exploaterings chef



Motion till Köpings kommun

Nysatsn¡ng på odlingslotter i Köping

Kristdemokraterna
xöpln¡c

Koloniträdgårdar har funnits i Sverige allt sedan slutet av 1800-talet. Flertalet städer i vårt land har
kolonilotter med byggrätt, eller odlingslotter utan byggrätt, utanför sina stadskärnor. ldag finns drygt
25.000 koloniträdgårdsodlare i vårt land.

Under mellankrigstiden bidrog kolonitrådgårdarna till den svenska livsmedelsförsörjningen ivåra
städer. ldag går koloniträdgårdsrörelsen mot en ny vår med ett ökat miljötänkande, självförsörjning
och ekologisk odling. Den ökade invandringen har också lett till utveckling av projekt med stadsnära
odling för kunskap och kontakt mellan generationer och olika kulturer.

I Köpings kommun finns två koloniträdgårdsområden. Vi har dels Kolsva Gisslarbo Koloniförening s0m
på 50-talet byggdes upp intill Hedströmmen norr om Kolsva tätort och som idag har 38 friköpta och
bebyggda tomter. Det beskrivs som en oas med en stuga och mojligheter att odla frukter, bär och
grönsaker.

Dessutom hyr kommunen för en billig peng ut odlingslotter intill Kölstaån i Sylta utanför Köpings
tätort. Sommartid tillhandahåller kommunen nagra handpumpar för att pumpa upp vatten från ån för
bevattning av odlingslotterna. Dessutom ställer kommunen upp med en sk bajamaja. Kommunen har
beslutat att snygga upp området och ge plats för en strandpromenad långs an samtidigt som
området byggs ut till 180 odlingslotter.

Det är valkommet att kommunen utvecklar, bygger ut och stramar upp användningen av området
med odlingslotterna intill Kölstaån, som ger bilister på E-18 som närmar sig Köping det första viktiga
intrycket av vår stad.

I samband med denna satsning bör även en bättre och stabilare vattenförsörjning ordnas med flera
tappställen till odlingslotterna. Det bör även ordnas en bättre yta för att parkera bilar intill omradet.
Dessutom vore det lämpligt êtt sätta upp en snygg avskärmning i form av staket, plank eller planterad
häck mot E-18.

lntresset framförallt för de som bor i lägenhet att kunna odla frukter, bär och grönsaker på ett rimligt
avstånd från köpings tätort åir dock större än de 180 odlingslotterna som kommer att finnas. De som
redan hyr en lott vill gärna behålla den och nytillkomna intresserade får ställa sig i kö och
förhoppningsvis få hyra en odlingslott i framtiden.

r (2)



Däfför anser vi att kommunen bör avsätta ytterligare ett område på ett rimligt avstånd från köpings

tätort för att anlägga odlingslotter alternativt kolonilotter. Självfallet bör kommunen innan
projektering ta in intresseanmälningar från kommuninvånarna.

Mot bakgrund av detta föreslår vi Köpings kommun besluta

att förbereda för ytterligare ett 0mråde med odlingslotter eller kolonilotter i kommunen, samt

att isamband med den beslutade ombyggnationen av odlingslotterna i Sylta ordna med bättre
vattenförsörjning, utökade parkeringsmöjligheter samt iordningsställande av en snygg

avskärmning av området med staket, plank eller planterad häck mot E-18.

Köping den 1 juni 2020

For Kristdemokraternas kommungrupp

d,* Q.rn:.;*
Anna-Carin Ragna n Per Norin Kenth Lucas

2 (2)
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;LJ KOPINGS KOMMUN
t't'I
Kommunledningsförvaltningen
Johanna Aberg Burén, Kvalitetssamordnare
0221-251 99
johanna.buren@koping.se

TJANSTESKRIVELSE

Datum

2021-01-26 37T

Arsredovisning 2020
Ärsredovisning 2020 för Kommunstyrelsen övedämnas för godkännande.

Förclag till beslut Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att:

- Godkänna,{rsredovisnin g 2020

Sara Schelin
Kommunchef

Annelie Pettetsson
Ekonomichef

+
N

Y Kansliavdelninoen
Postadress
Köpings kommun
731 85 KÖping

Bes0ksadress
Rådhuset
Stora Torget

Telefon
022'l-250 00

Fax
0221-251 31

Webbplats och e-post Bankgiro
www.koping.se 991-12'15
kommunledning@koping.se

Org. nr
212000-21't4
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Händelser

Väsentliga händelser
Under aasnillel redouisas hcindelser under årel som har en urisentligp,åuerkan þ,å nämndens ekonomi.

Coron ap ande m in s p àverkan

' Under ärethar mycket arbete lagts ner pâ, atthantera Coronapandemin och vi har visat på god
förmâga att kunna ställa om och anpassa verksamheten efter tädande situation. En stabsfunktion
infördes den 12 mats den 72 mars med syftet att föL1a, bevaka och samordna arbetet kring
Coronapandemin.

' En tillfüllig omorganisation av kommunens två bemanningsenheter genomfördes under sju månade
och otganiserades under personalavdelningen.

' Under vårens första månader harvt haft kommuncentral skyddskommitté dagligen. Syftet med
skyddskommitténhxvant att få en kontinuedig dialog mellan kommunen som arbetsgivare och
facken för att få en gemensam information och lägesbild för hela kommunkoncernen.

' Under våtens nedstängning av Ullvþmnasiet etbjöds kommunens folkbokförda elever âtt hämta ut
luncher på ett flertal av stadens restâurânger för attbidra till det lokala näringslivet.

Vi bygger och utvecklas

. En utredning avseende lokalförsörjning och fastighetsförvaltning har genomföts. Syftet med
utredningen har varit ztt ta fiz;m förslag på hur lokalförsörjningens hur,'udprocesser kan organiseras
och hur de bäst kan styras.

' Kapzcitetsutredningarhar genomförts i kommunen gällande verksamhetslokaler för
förskolor/skolor, vård och omsorg samt påbörjats för kultur-och folkhälsoförvaltningen.

. Byggrationen av bad- och idrottshall "Köpings bad & sport" fárdigställdes under året. Kommunen
tecknade i juni ett hyresavtal med Actic som hyresgäst i nya badhuset. Dock sköts invigningen fram
på grund av det tådande läget.

. 1.2 stycken tomter har släppts i Munktorp i augusti v^r^v tre redan är reserverade.

Föränd ri ng ar i org an i satione n

. Under àrethx en övergång av tekniska kontoret till VME (Västra Mälardalens Energi & Miliö AB)
verkställts.

. Undet året togs beslut om koncernbildning av de kommunägda bolagen för att skapa bättre
förutsättningar för attleda, styra och kontrollera bolagen i koncernen.

Ledning och styrning utvecklas

. Arbetet med ftamtagande och implementering av ny styrmodell har pàgättunder året och
kommunfullmäktige beslutade i juni att anta styffiodellen. Styrmodellen är vägledande föt
planedng, genomförande, upp följ ning och förbättrings arbete.

. Chefsutbildning har genomfötts med 52¡¡tliga chefer inom organisationen.

. Projekt för upphandling av digrtalt verktyg för verksamhetsuppföljning har startats.



Övriga händelser under året
Här redoasas andra hdndeher som kan uara arÌrda atl upþmcirksammas.

. Utifrån Riksdagens beslut om den nya kommunala bokförings- och tedovisningslagen hat en

översyn och omarbetning genomförts av kommunens mallar och anvisningar för års- och
delårstedovisning.

. Nya reglementen föt alla nämnden utom överförmyndarnämnden hat beslutats av

kommunfullmäktige.

. För âtt ge en samlad information om arbetsmiljö och atbetsrätt under pandemin har

personalavdeLringen skapat ett dokument, HR-nytt, som regelbundet delges chefet och fackliga

organisationer.

. Nämnden har tagit beslut om gemensamt arbetssàtt f& fördelning av arbetsmiljöuppgifter inom
kommunen. Ett arbete som fortsätter i förvaltningarna med stöd ftån personalavdelrringen.

Digitala aróefssäff och verktyg underlättar arbetet

. Ett arbete har pãtbögats med att ta fiz;m en gemensam digitaliseringsstategi föt hela organisationen.

. Ett nytt system för rekrytering har upphandlats och implementerâs under året.

. En modul för budget och prognos har inföts i kommunens ekonomisystem.

. EMBR {.CE-systemet för att kattJagga brott och otrygghetsskapande faktorer inföts och
implementeras i kommunen.

Mark och fastigheter

. Teater- och konferensanläggningen Forum köptes in av kommunen och togs i kommunal drift från
den 1 apdl.

. Försäljning av 8 småhustomter vid Skogsleden, en arrendetomt på Malmön samt tre tomträtter i
Ålesta samt på Ullvibackar.

. Vid ansökan till matk-och miljödomstolen gällande tillstånd för vattenverksamhet vid Västta
Sömsta, fick kommunen en positiv dom strax innan jul. Detta tillstånd behövs föt att kunna
genomföra exploateringen âv Västra Sömsta.

. Upphandling av ny förskola i Munktorp där även byggnationen har pã.},ör1zts.

. Exploateringsavtal har tecknats med Spinnfast AB inföt detas tänkta exploatering eftet Ringvägen.

. Upphandling och byggnation av moduler för särskolan i anslutning till Skogsbrynskolan.

Okat fokus på digital tillgänglighet
. "Visit-I(öping", kommunens besökswebb samt Kompetenscenters nya webb har byggt upp och

lansetats.
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Ekonomisk uppfoljning
Under deTra aasnitt redouisas en uppf)!'ning aa nämndens drift och inaesreringsbudget. För appfiljning au driftbudgeten är
den lolala neTtoauyikelsen den uikTiga, men ciuen auuikelserþå uerksamheTer redouisas, Till de ner riktiga aauikelserna

görs äuen komnentarer. Berrffinde Coronapandemin redouisas dels direkta bokf)rda merkostnaderna dels mer indirekta

e,konomiska ffikter.

För inuesteringar redoyisas årets inaesteringar þer aerksamlteT och slörre budgetauaikelser kommenteras. För de nämnder

som har slörre enskilda inuesteringtþmjekl öaer en milon kronor ska dessa kommenTeras. Konmenlarerna tisar aad som

hciltT i prljeleteT, budgetauuikelser både Jì)r pågående och aa:lutade projekT.

Driftredovisning
Verksamhet,

miljoner kronor (Mkr)

Redovisat Avvikelse Redovisat

föreg ar

Avvikelse

föreg ar

Budget

Kommunfullmäktige

Kommunstyrelsen

Kommunledningsförvaltni ngen

Teknisk verksamhet

Västra Mälardalens Kommunalförbund

Samhällsbyggnad - mark & fastighet

Västra Mäla rdalens överförmyndarnämnd

Valnämnd

Revision

2,9

4,7

51,5

54,6

24,4

78,1

3,5

0,0

0,8

2,4

4,4

48,8

50,5

24,5

79,9

3,3

0,0

0,7

0,5

0,3

2,7

4,t

-o,L

-1,8

o,2

0,0

0,1

2,9

4,7

4t,4

47,8

26,5

7L,L

3,3

0,L

0,9

-0,6

-0,3

0,0

0,8

2,3

0,9

-0,3

0,3

-o,t

Summa 220,3 214,4 5,9 t98,7 3r0

Varav nedlagda kostnader för Corona

övriga ekonomiska effekter av Corona

Kommentarer

0,4

0,3

Den totala budgetawikelsen blev f& 2020 .|5,9 miljonet ktonot (-kt). Den stötsta positiva awikelsen
finns inom den tekniska verksamheten på +4,1 mkr vilket till stötsta del betor på minskade kostnader
föt vinterväghållning och beläggningar. Inom Samhällsbyggnad mark och fastighet övetskteds budget
med -1,8 mkr vilket ftämst betor på högre kostnader än budgeter^tför underhåll av lokaler.

Kommunfullmäktige *0r5 mkr
Sammanträdena i iarlruan, april och maj ställdes in och sammanträdena i mats, juni sçþ s26tliga möten
hösten/vintem 2020 genomfötdes p g a pandemin med teducent antalledamötet. Inställda
sammanträden och sammanttäden med begtänsat antal deltagate medföt lägte arvodeskostnadet.

Kommunstyrelsen *0r2 mkr
Den positiva awikelsen beror främstpä att sammanträdena i april till och med decembet genomfötdes
med endast ordinarie ledamöter närraønde samt ersättare för parti som saknat reptesentation bland
otdinarie ledamöter vilket lett till lägre arvodeskostnader.

Kommunledningsfürvaltningen *2r9 mkt
Kommunledningsförvaltningen överskott beror till större delen på personalvakanser.
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Västra Mälatdalens kommunalfötbund (VMKF) -0,2 mkr
Underskottet inom förbundet beror ftamförallt på högre pensionskostnader.

Teknisk vetksamhet *4,1 mkt
Ddftverksamheten gällande patk och gatahar under 2020 genererat ett överskott. Detta beror främst på
vetksamheterna vintewäghållrring och beläggningat. Vakanser samt mycket låga elpriser för
gatubelysningen resulterade t att överskottet inom Gata ochvàgarhamnu på *1,6 mkr.

En mild vinter 2020 januantill april och november och december resulterade i förhållandevis få insatser

gällande sandning och i princip helt utebliven snöröjning,härhar merpzrten av kostnader bestått av så

kallade fasta kostnader som beredskapsersättningar, underhåll av utrustning och sandningsmatedal. Den
sandupptagning som trots den milda vintern har genomförts utfördes på kotare tid än normalt.

Gällande asfaltsbeläggningar sähar inte dessa arbetsuppgifter kunna utföras enligt planering och
önskemål då det under en stor del av beläggmngs säsongen saknades ett avtal på grund av överprövad
upphandling. Detta kommer delvis att lnnebän en eftersläpqrng av underhållsatbeten tn L 2021 .

Samhällsbyggnad mark och fastighet -1,8 mkt
Inom markförsörjning, bostadsvetksamhet samt hamnen åtetfinns ett överskottpä +7,9 mkr vilket beror
på personalvakans och ökade intäkter utifrån nedlagda kostnader i hamnutvecklings projektet under
2019 som ger ökade hyresintäkter frin Mälarhamnar 2020.

Inom fastighetssamotdning åtetfinns ett underskott om -3,7 mkr vilket beror i huvudsak på ökade

kostnader för skötsel och drift av kommunens fastigheter. Underskottet kan härledas dll en negativ

utveckling av reparattonskostnader med flera större tepatationer samt obudgeterade kostnader för
skadegörelse i kommunens fastigheter.

Yatav nedlagda kostnader ftir Cotona 0r4 mkr

På kommunledningsförvaltningen är det nedlagda kostnaderna för Cotona totalt 0,4 Mkr. De beståt av

övertidskostnad/beredskapskostnad, inköp av fötbrukningsinventarier, Coronautbildning och
information till allmänheten samt ett extra bidrag som hat lämnats till centrumfötening.

Övdga ekonomiska effektet av Cotona 0,3 mkt

För teknisk vetksamhet har det varit lägre kostnader för inhyrda konsulter än budgeterat.

Uthyrningen av bilar från bilpoolen har minskat matkant under året. Otsaken är delvis att fordon ur
bilpoolen har ställts förfogande för stöd åt hemtjänsten samt att digltala möten lett till att uthyrningen
minskat. Intäktsbortfallet uppgick till 0,2 mkr.
Det blev inga intjkter för torghandel och offentlig plats på grund av följdverkningat efter corona.

Intäktsbortfallet uppgick till 0,1 mkr.
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I nveste ri ng sredovisn i n g

I nvesteringar per verksamhet

Kom m u nled ningsförva ltningen

Teknisk verksam het tota lt

lndustrispår

Gata och vägar

Park

Hamnen

Samhällsbyggnad mark o fastighet totalt

Lokalförsörlning

Fritidsfastigheter

Skolfastigheter

Daghems- o förskolefastigh.

Industri- o afãrslokaler

Energie ffektivis eringar

Exploatering

Fastighetsbildning

I(öp- försâlj fst

Rivn/sanering Macksta

Odlingslottet utveckling

Hamnen

Sluttedovisade projekt

2,6

538,0

0,5

64,4

rt,4

46t,8

151,8

1,5

108,4

7,3

39,8

-6,9

5,0

6,0

0,1

0

1,0

J'J

2,3

-10,0

0,3

92,1

0,1

27,4

5,1,

59,5

130,4

0,4

709,7

7,6

16,7

0,1

0

1,8

0,4

7,2

0,4

0

0,5

0

2,3

445,9

0,4

37,0

6,2

402,3

2L,4

7,1

-7,3

-0,3

23,7

-7,0

5,0

4,2

-0,3

1,2

0,6

J,J

1,8

-10,0

Verksamhet (Mkt) Buclget Recbvisat Avvikelsc
helàr

Summa 692,4 222,8 469,6

Kommentarer

Kommunledningsfütvaltningens investedngar består av dlglt^Iuttustning till konferensrum, inköp av
kontorsmöblet samt rullgatdinet med reflektetande väv.

Teknisk verksamhet

Industrispår visar ett övenkott på investeringar då det har vantlä$e underhållskostnader undet åtet.

Gata och vägar tedovisat ett tesultat pà 27,357 mkr och stötsta delen avset znläggandet 
^v 

îya
exploateringsområden men det har även genomförts bland anfla;t 

^sfaltsbeläggningsarbeten,
trafiksäkerhetsåtgärder och belysningsåtgärder. Awikelsen hör till kostnadet för exploateringar ellet

projekt som tvingats skjutas på framtiden.
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Parker har ett utfall på 5,118 mkr. Under ãrethar parker, lekplatser och bollplatr.t p;¡digställts så som
floraplans bollplan, travgatans bollplan och Nyckelbergsstigen. Awikelsen betor på projekt som tvingats
skjutas på framtiden.

Hamnen visat ett resultat pã 59,498 mkr. Detta fu ett långtgående projekt över flera fu dàr budgeten har
anslagits i förskott av kommunfullmäktige.

Samhällsbyggnad mark o fastighet

Fritidsfastigheter

Nybyg¡¡nationen âv badhus och idrottshall blev klar hösten 2020. Åters tär en del regleringsposter som
kornmer att belasta 202L.

Skolfastigheter

Avset moduler föt grundsärskola i anslutning till Skogsbrynsskolan samt utredning av

Nyckelbergsskolan. Sluttedovisning av enetgieffektivisedng av Munktotpskolan åtetståt.

Förskolefastigheter

Nybyggnationen av en förskola i I(olsva (Savannen) blev klar vid årsskiftet2079 /2020. Inflyttning
skedde under fönta delen av 2020. En del tegledngsposter återstod som belastade 2020.

Nybyggnation av ny förskola i Munktorp pågår och beräknas bli fitdig under hösten2021.

I ndustri- och affärslokaler

Anpassning av lokaler i KMV för arbetsförmedlingen m.m. sluttedovisning återstår och kommer att

göras nät garaniätaganden är avslutade.

E n e rg ieffe ktiv i se ri n g ar

Enetgieffektiviseringar har inte kunnat genomföras under året men beräknas kunna genomföras under

2021.

Exploateringar

Undet ärethar det gjorts ett antal uttedningat inför detaljplaneläggning till exempel på Ullvi Ängar,

Macksta, Sotby Munktorp och Västra Sömsta. Kostnadetna föt dessa har belastat detta konto. Eftetsom
Köping fu inne i ett expansivt skede så är behovet fortsatt stort behov pä att fä fram met bostads och

vetksamhetsmark

Kö p- försälj n i n g f a stig h ete r

I(öpings kommun har under äret föwärvat matk av Notdkalk för att kunna genomföra
hamnutvecklingsprojektet. Kommunen har under året sålt 8 småhustomtet, 3 tomträtter samt en

arrendetomt.

Riv n i ng/saner¡ng M acksta

Undet àrethar dvning gjorts av byggnadet på Macksta 1:103. 1:106 (Irisdahls plantskola). Arbetet
foftsätter med att provta och ta fram undedag för en framtida sanering av marken.
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O d I i n g sl otte r utveckl i n g

Arbetet med uweckling av odlingslo tternà har pãtböqats men i avvaktat pâ deøljplaneläggning så har
arbetet vilat. I detta utvecklingsarbete lngãt aven utbyte av den vägbro som gåt över Kölstaån i
anslutning till odlingslottema.

Hamnen

Uwecklingen av Köpings hamn fortgàt. En informationssþlt har monterats i hamnen för att välkomna

de som kommer till Köping med båt. Under ãrethar grundläggmng av en ny vâgpäbögats och beräknas

varal<Larti bö{an pä 2021.I inre hamnen har en statusbesiktning gjot som visat på ett stort behov av

ätgarder Arbetet fortsättü med att tz fiz;m ett åtgärdsförslâg.

Avslutade projekt

En sepatat slutredovisning till kommunfrrllmäktige kommer att göras pâ. flen ptojekt som ät klara.

Redovisningen kornmer att göras i början pä äret. Exempelvis ombyggnad Sankt Olovskolan,

ombyggnad Bååtska villan, nybyggnation förskolan Kompassen, renovering Brogården m.m.
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Större investeringsprojekt, överstigande 1,0 miljoner kronor

Start¿r Pl¿rner¿tt Ars- Recl¡rvi
fürdigt brrclget ¿r

Hela projektet t o m 2020 r¡ch framatPtojekttid

Pnrjekt

TEKNISK
VERKSAMHET

Reclovisnings-
¿r 2t20

Aterstar av

total buclg
Total

budget
Redor
totalt

Prognos
avvikelsc

Elund toppbeläggning

Hammarvägen
toppbeläggning

Gc-väg längs Sveavägen

från Âgärdsg. till Lötg.

Stäþlatser för husbil

Långtidsparkering

Västra I(varnparken

Nya Vidhems lekplats

Skogsleden

Västra Sömsta etapp 1

Munktorp Sotby

Flamnen Beslutsteg I

Hamnen Beslutsteg II

Hamnen Beslutsteg III

Hamnen Beslutsteg fV

Kommentarer

2020 2020

2020 2021

2020

2079

201.9

201,9

2020

201,8

201,8

201,7

201,3

201,8

201,8

2020

2020

2020

2020

2021,

2021,

2027

2021,

2020

2020

2020

2022

2022

L,6

t,2

2,8

r,0

1_,3

7,9

8,L

6,2

1,9

10,4

231,4

2r8,t

I,T

1,0

3,0

0,4

!,2

0,2

6,0

6,2

0,6

34,4

17,4

5,9

L,6

1,3

2,8

1_,7

1,,3

l-9,0

9,3

6,9

49,7

79,0

238,0

218,t

t,6

3,8

1_,1"

r,t
3,3

!,4

t,2

t!,4

7,2

6,9

48,5

l_03,0

24,0

5,9

-0,3

-r,2

0,5

0,2

-0,5

0,3

0,1

0,0

2,r

0,0

r,2

-24,0

2!4,0

2r2,2

0,0

0,0

0,0

0,0

0,2

0,0

0,0

0,0

0,0

0,0

0,0

27,0

0,0

L,2 r,6 1,2

2,6 3,8 2,6 1-,4

Toppbeläggningar
Vi har gjot beläggningsatbeten på Ullvileden, Furuvägen, Torggatan, Elundsområdet och i Kolsva på

HzmmawäEen. På Elundsomrädetvx budgeten '1.,220 ta:'kt och utfallet 1,560 mkr. Projektet gick övet
budget då sidoarbeten tyvärr inte var me&äknade i budgeten från bö{an. På Hammawàgenvar.
budgeten 2,600 mkt och utfallet var under året 3,848 mkr. Vi vàrtar yttetligare kostnadet pï ca0,200
mkr under 2027.Projektet har gått över budget av flera otsaker. Markföthållandena hatvant mycket

sämre ät föwäntat och det i sin tur har också medfört att vibrationsmätningar harvant nödvändiga

nnder projekttiden. Eftersom HammxväEen har varit så dålig har vi wingats till mycket exftaarbeten

som vi normalt inte göt vid beläggningsatbeten. Atbetet prioriterades efter beslut i Iftau, $206.

Gc-väg längs Sveavägen ftån Ägatdsgatan till Lötgatan
En ny gång-och cykelväg har byggts längs Sveavàgen fuãnÅgärdsgaøn till Lötgatan. Vi har ethållit bidtag
från Trafikverket på ca0,640 mkr. Det blev lite extra kostnadet i projektet ca0,725 mkr då vtvar
t!.ungnâ attlàgga om någta ledningar i en korsning. Sammantaget blev det ett överskott på 0,515 mkr.

Ställplatser ftir husbil
Ställplatsen för husbilar stod klar :ll sommaren och har 10 platser som hat varit gratis att använda. Det
närliggande magasinet sþddas av ett plank så att inte bilarna kommet för nära byggnaden. Energisnål

belysning har monterats och den närmast omgivningen hat rustats för attupplevas som mer säket.

Anläggnmgen fu förberedd för eventuell vidareutveckling av servisen som t ex el och bokningsbara
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platser. Anläggrungen övedämnas till Ifultur- och folkhälsoförvaltningen2027-01.-01. Ptojektet har

bekostats av fondmedel och kommer att slutredovisas under 2021.

Långtidspatkedng
Vi började med långtidsparkedngen under 201.9 medprovtagning då marken visade sig vara fötorenad.
Budgeten var pâ,2,800 mkr och utfallet blev 3,287 mkr. Saneringen av marken gjorde att det blev ett
underskott på 0,487 mkr.

Västra Kvarnparken
Gång- och cykelbanân genom parken har fätt ny beläggmng och belysning. Plantenngarna, möblering
och staket har rustats och kompletterats. Parken är inte helt klar utan har några besiktningsanmätkningat
kvar och dessa kommer àtt ãtgärdas under våren 2027. Budgetefl vâr pâ 7,700 mkr och utfallet blev
1,358 mkr.

Nya Vidhems leþlats
Ny lekplats med dinosaurie-tema inona delen av Vidhemspatken. I budgeten ingår även rivm4g av

Brunnsvägens och Vidhems lekplatser. Detta planeras att utföras under första delen av 2021. Budgeten

var 1,,300 mkr och vi bedömer att alla tillkommande kostnader för rivningen kommer att rymmas i
budgeten.

Skogsleden
I slutet av 201.9 invigdes ett nytt attraktivt och funktionellt bostadsomtåde vid förlängningen av

Skogsleden i l(öpings sydväsfta del. Utöver 34 villatomter finns det plats 1ör 24 radhusbostäder. Under
2020 har en damm för dagvattenhantering påbö{ats. Planen är att den kommet fiátcligställas under 2021,.

Västra Sömsta etapp L
Arbetet med breddningen av Brunnavägen ärWar. Parallellt med den breddade vägen anläggs en gång-

och cykelbana som innehåller rör och kabeldtagningar till be{intliga och nya bostäder. Arbetet fottsättet
under vintern och våren 2027.Under våren fiårdigställs gång- och cykelvägen med belysning samt fötsta
delen av gatanin mot bostadsområdet (etapp 2). Budgeten för Etapp 7 àr9,300 mkr. Vi har ansökt om
s tatl i g medfinansi eitng zv gång- och cykelb anan.

Munktolp Sotby
Nytt bostadsområde i Munktorp. Gatu- och parkavdeLringens del av projektet omfattar gator, belysning

och dagvattenlösningar. I denna etapp har vi byggt infrastruktur f& 72 småhustomtet och 1 stor tomt
föt flerbostadshus och förskola. Byg¡¡et av förskolan har tedan påbörjats.

Aktiviteter i hamnproielcet

Muddring
I(öpings kommun, Västerås stad och Sjöfartsverket har under 2019 tecknat ett genomförz;ndeavtal

avseende muddringsarbeten i fadeden. Det återstår dock att komma överens om dumpningsförfatandet.
Fötslag fiån Sjöfartsverket föreli gget.

Sjöfatsverket har även säkrat ¿"¡ s¡¿tliga finansieringen för detta arbete. Sjöfatsvetket har dessutom

l,amnatin en kompletteringsansökan för dumpning av muddermâssor då volymen av dumpningsmassor

har ökat. Detta fick Sjöfatsverket beviljat under vären 2020.

Projektet har àven upphandlat en separat hantering av fötorenade muddermassor. Detta för att minska

risken i hanteringen av dessa massor i det fall attvi fär mer mâssor än som ryms i miljödomen.
Upphandlingen har skett tillsammans med Västetås stad.

lJnder våren och sommaren har det varit fokus på upphandling av muddring och solidifiering av

muddermassor. Tilldelning av entreprenör gjordes under bö{an av hösten för sam riga delar i
farledsprojektet. Tilldelad entreprenör àr för l(öpings del PEAB.

9



Skanska har under våren utföt arbeten med att flytta befintliga VA.ledningar samt anlagt en körväg in
på omtådet som sedan ska utgöra solidifieringsyta för muddermassot.

Ptojektet haràvenpäbör1at arbeten med att flytta jàmvàEen inne på Notdkalks område vilket ät
nödvändigt innan sftandschakten utförs i farleden.

VA
Undet våren har arbetet med dagvattenhanteringen påbörjats i en fötsta etapp i det västta hamnornrådet,
upphandlad entreprenöt föt atbetet blev Skanska. Projektet omfattar läggnmg 

^v 
nya dagvattenledningat

som kopplas mot ett nytt reningsfilter. Dagvattnet passerâr filtret innan det sFþps till Mälaren. I denna
etapp kommer även befrntligt magasin 1 att flyttas och ett nytt tankställe att anordnas. I denna etapp àt
även befintligt magasin 7 att flyttat, ett nytt tankställe att anordnat samt ny våg installetad.

Flamnytor
En stor del av hamnens asfaltytor är under året omlagt med nytt slitlager (asfalt).

Ammoniakledning
Ledningens lage àr översiktligt projekterad och nödvändiga ursparingzr àr gorda i kajentreprenaden.
Under våren hat olika designiösningar tagits fram avseende utfotmning av den kulvet som måste

anläggas närmast kajen. Detta atbete kommet fortgä undet hösten i samverkan med Yata.
Komplettetande geoteknisk provtagning är genomförd i det planerade kulvertläget samt rörstödslägen.

Hamnlayout
¡sri ddigare omarbetade hamnlayouten är överenskornmen med förvaltate och Mälarhamnar r{.8 och
utgöt ett stymnde dokument för det fortsatta projektatbetet. MHAB har dock bett om att justera läget
för de testemnde magasinen samt anltàggandet av dessa skjuts fuamät i tiden.

Siötullen L:2, solidifieringsytan
Flytt av luftledning för el, fiberkablage och VAledri.g till Malmön är genomförd. Ombyggnationzv
VAJedningat till området och Nodkalk är utföt undet året.Det àrpäbörlatbyggnation av ny vàg/GC
väg längs Nordkalks vzll.'m i en fötsta etapp genomfötd.

Industrispår Nordkalk
Bygghandlingarär fnmtagna och arbetena med flytten av spåt ät utfört undet åtet.

Projektticl Hela ptrjektet t o m 2020 ¡¡ch frarn¿t

I'iin,altrring/ pro jekt

¿r

SAMHÄLLSBYGG
MARK O FASTIGH

Reclovisnings-
¡r 202{)

Aterstar ¿r

tr¡t¿l budg
Total

btrdget
Recl<lr

t()tâlt
Prognos
avvikelscf;irdiet buclgct

St:¡rtar Planerat Ars- Redovi

Badhus , hall, bygg., proi.

Nybygg fötskola Kolsva

Nybyggnad fsk, M-torp

Moduler gundsätskola

2076

201.8

2020

2020

2020

2020

2027

2020

109,3

2,6

37,2

oc)

t09,7

2,7

74

7,4

401,4

J t,J

37,2

oc)

401.8

37,4

74

7,4

-5,9

-0,1

0

-0,5

-0.4

-0,1

23,2

-0,5

Kommentarer till större investeringsprojekt:

Badhus och idrottshall

Nybyggnationen av badhus och idrottshall blev klar hösten 2020. -þrterstår en del regleringsposter som
kommer att belasta 2027.
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Nybyggnad förskola Kolsva

Nybyggnationefl av en fötskola i l(olsva (Savannen) blev klat vid årsskiftet20l.9 /2020. Inflyttning
skedde undet första delen av 2020. Bn del regleringsposter återstod som belastade 2020.

Nybyggnad förskol a Munktorp

Nybyggnation av ny förskola i Munktorp pågår och beräknas bli firdig under hösten 2021.

Moduter grundsärskota

TillFálliga lokaler i anslutning till Skogsbrynsskolan i fotm av moduler har uppforts föt särskolan undet

sornmaren. Inflyttning skedde till hösten.

Verksamhetsfakta
I detta avsnitt redovisas viktiga nyckeltal fi;r ncimndens verksamhet.

Vcrli.sarnhct l(|16 l() I l{l( )l- '( Ì l1) r{ )1{ }

Markförsäljningar

Markförvärv /byten

Prel. tomtfötdelningar

Servitut och nyttjanderätter

Arrendeåtgärder (exkl. odlingslotter

och husvagnsplatser)

228

1,

14

13

3

J

-)

0

2

5

5

2

5

4

4

5

J

27

2

6

73

2

31

a
-)

8

Viktiga förhållanden och forväntad utveckling
I dettu ausnifi beskriusforhållanden som cir uiktiga och påaerkar bedämningen aa nämndens resahat uad gàller ekonomi

och aerksamhet. Här bes,krias ocks'å denfirvrintade uruecklingenfir nämndens aerksamhet och som bedöms uara

shategi s kî ui ktigfi r nän n den.

Coronapandem¡n

Viktiga förhàllanden

Arbetet med kommunens pandemisamordning som påbörjades i mars pägär fortfarande. Staben består
sedan sorffnaren av funktionema kommunikation, petsonal, säkethet och beredskap och leds av en
stabschef. Staben tràffas varje vecka och följet utvecklingen nogsamt.
Restriktionetna kring hur stora grupper som fåt tràffas påvetkar det politiska arbetet och
beslutsprocessen. Under ärethar sammanffäden ställts in eller genomförts med begtänsat antal
ledamöter. Aven förvaltnings- och kommungemensarnma träffarhat fâtt ställas in eller ställas om till
digitala mötesformer. Flemarbete för icke nödvändig personal har rekommenderats under årets sista

månader. Chefsforum med kommunens samtliga chefer har genomförts cligrtalt med lyckat resultat.

Under Coronapandemin har vård och omsorgs bemanningsenhet och utbildningsförvaltningens
bemanningsenhet slagits ihop till en tillPillig organisation. Syftet med sammanslagningen àr att fä en

samsyn samt för att kunna bistå personalavdeLringens resursplaneringsgrupp.
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Fackliga förhandlingat och olika utbildningsinsatser harvant digitala. Efter en del uppstartsproblem har
detta gätt över förväntan. Fysiska möten hållits endast när en bedömning har gjorts att dettavar.ít
nödvändigt för bästa möjliga utf¿ll.

Fortsatt stor ekonomisk påvetkan på de särskilt uts¿tta branschernâ som t ex handel, friskvård och
restauranger. Ârbetet på näringslivsavdelrringen har under störe delen av ãLretvaiïrt fokusetat pä att
sprida infotmation kring olika möjliga stödinsatser samt kontakt med &abbade förctag för stöd och
hjälp.

Cotonapandemin hat främst påverkat markenheten genom att möten med exempelvis konsulter och
kundet har ställts om till att bli mer cligrtala för att kunna genomföras på distans. Dock har möten med
framförz,llt kunder fortsatt skett $rsiskt för de kunder som önskat det, för âtt ge ett så bra
kundbemötande som möjligt. Det ät samrna efterfràgan på förvaltningens tjänster som innan pandemin.

Föruäntad utveckling

Situationen på Cotonapandemin förväntas pâgài någon utsträckning hela 2027.8n fiamgångsfaktor
inför våren àr attvt håller fart i den otdinarie verksamheten trots de begränsningar som
Cotonapandemin medför. Nuvatande restliktioner innebär attmänga atbetr hemifrån vilket ställer krav
på både medarbetarskap och ledarskap då vi inte ses Srsiskt utan endast digitalt.

En viktig aspekt är behovet av effektiv och löpande kommunikation och att vi fortsätter attprata med
varatdra även om det blit y1:- rltg]øla kanalet. Detta ställs på sin spets i ett sådant läge vi befi.nner oss i
nu med en sedan Iàngapâgãende pandemi eftersom risken föt psykisk ohälsa kan öka på grund av den
s ociala distans eringen.

Utvecklingsarbetet harhaft fortsatt fart och digitaliseringsbehovet inom fler områden har blivit allt
tydligare. Behovet att öka möjligheten till digitala arbetssätt har blivit uppenbart. Då pandemin fortgâr
och rekommendationen är fortsatt distansarbete för chefer och medarbetare ser HR ett stort behov av
att fã ttll digitaliseringen av anställrringsavtal och andra dokument för att säkerställa attlagoch avtal följs.

För en löpande och tegeibunden kommunikation under pandemin fortsätter kommunens centrala
skyddskommittê att ttàffas regelbundet.

PetsonalavdeLringens HR-NYTT, om arbetsmiljö och arbetsrätt under pandemin, kommer att delges

chefet och fackliga organisationer under hela pandemin.

Undet 2020 har statistiken för antal konkutset i Köping legat på motsvarande nivå som 2019. Antalet
konkurser kan dock komma att öka inom de drabbade branschetna under först¿ kvartalet av 2027.

Coronapandemin bedöms inte påverka verksamheten föt Samhällsbyggnadsförvaltningens markenhet
nämnvärt på sikt. Möjligen kan en eventuell lågkonjunktur som konsekvens av pandemin generera en
lägre efterfrâgan pä exempelvis tomträtter.

Mark och fastighet

Viktiga förhàllanden

Det finns en fortsatt stor eftetfrågan pä föwaltningens tjänstet. Köpings kommun àr inr'e i ett expansivt
skede d'àr efteúrãgan pà mark till småhustomter, flerfamiljshus samt verksamheter är stort. I(raven på
uttedningat inför detaljplaneläggningen har ökat under de senaste åren och dessa behöver utföras i ett
tidigt skede i processen.
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Arbetet med en lokalförsörjningsplan pâgär f& att fà en mer strukturell hantering och tydligare planering
av kommunens behov av fuamttda lokaler. Under 2020har även en utredning kring kommunens
fastighetsotganisation genomföts föt attkartJägga om kommunen idag har den mest effektiva
organisationen för fastighetsftågor eller om det finns andra upplägg som skulle fungera bättre.

Energirådgivarenhar under året främst vadt digitalt med anledning av pandemin, för att sprida kunskap
till privaçersonet, fötetag och organisationer om det stöd som finns att tillgå.

Föruäntad utveckling

Planläggningav mark som är attraktiv för boende och verksamheter àr en viktþ framtidsfråga för
I(öpings kommun, detta föt att fortsätta v^r^ erl attraktiv kommun för boende och näringslivet. För att
ge utvecklingsmöjligheter för befintligt näringsliv och möjlighet att locka nya etableringar behövs mark i
tãttlägen som motsvatar rnatknadens önskemål samt utbyggnad av infiastruktur och kommunala
tjänster enligt exploatedngsplanen. Förvaltningens bedömningàr att eftetfrâgan på mark till såväl

bostäder som vetksamheter kommer vara fottsatt hög framöver.

En viktig del av Köpings kommuns näringsliv ät beroende av hamnen och dess utformning. Likväl har

undersökningat med kommuninvänarna visat att inre hamnen ät ett attraktivt område att vistas i och att
önskemål finns att utveckla den till ett mer tillgängligt område för invànarna. Förvaltningen ser därför att
atbetet med att utveckla hamnområdet fortsatt kommer vara en cental fuâga.

Förvaltningen bedömet även att det fortlöpande arbetet med strategiska markköp fortsatt kommer pågå.
Detta innebfu att förvaltningen undersöker marknaden utiftån möjligheten att göra strategiska markköp
som i fiamtiden skulle kunna ligga till gtund för bostäder, verksamheter eller för attha mark attbyta
med i fuam:j:da strategiska markförhandlingar.

Måluppföljning
I derra ausnifi görs en upþf)ljning au nämndcns må.l atifrån perspekriuen uerl<samhet, medarbetare och el<onomi.

Ver/<samhøspersþektiuet visar också hur ntimnden ,klarat sia gntnduppdrag. UppJìiþningen utgarfrån olika
kualitetsperspektiu som fils upp ned indikaTorer. Om ncimnden ualr aff prioritera yissa områden gärs en scirskild

uþþfoùning au dessa områden.

M å I u ppfyl lelse verksam h etsperspektivet
I verksamhetsplanen f& 2020 antog Kommunledningsförvaltningen och
Samhällsbyggnadsförvaltningens markenhet separata kvalitetsfaktorer inom verksamhetsperspektivet.

Dessa redovisas därför separat nedan.

Kommungemensamt må|. Kommunens verksamheter erbjuder största
möjliga kvalitet för givna resuser

Malet är delvis uppnátt
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Nöjd inflytande index- information 5555 49 52

Kvalitetsfaktor - Vi har god extern kommunikation

lndikatorer 2Aß Mår 2020201 I 2020

Kva I itetsfa kto rer- Ko m m u n I ed n i n gsfö rva ltn i n ge n

Kva I itetsfaktorer - Sam häl lsbyg g nadsförvaltn i n gens marken het

Andelen av förvaltningarna som uppger att de är
nöjda med kommunledningsförvaltningens arbete

Ny indikator

Kvalitetsfaktor - Det finns ett högt förtroende för kommunledningsförvaltningen

lndikatorer
2018 2019 Mål 20202020

Nöjd medborgaindex - Bemötande 58 52 52 58

Kvalitetsfaktor - Vi har god service och ett bra bemötande

lndikatorer Måt 20202018 20'19 2020

Lediga tomter 34 40 200

Kvalitetsfaktor - Att antalet byggklara tomter ska uppfylla behovet, och att det
alltid ska frnnas minst 20 stycken lediga tomter i kommunens tomt- och
smahuskö, fördelat pa olika omraden i olika miljöer.

lndikatorer 2018 2019 Måt 20202020

Detaljplanerad mark m2 60 000 50 00060 000 60 000

Kvalitetsfaktor - Att det alltid finns minst 50 000 m'z detaljplanerad mark att

erbjuda för olika verksamheter.

lndikatorer 2018 2019 2020 Mål 2020

Kvalitetsfaktor - Att energiförbrukningen per m' i kommunens lokaler minskar
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U ppvärmnin gskostnad (kr/m2)

Elförbrukning (kwhim'z)

Energianvändning (kVt/h/m'z)

76,9

64,9

198

69,2

65,1

196,41

66,3

62,1

191,9

71,0

64,5

190

lndikatorer 20't8 2019 2020 Mâl2020

Kommunstyrelsens grund uppdrag

I(ommunstyrelsen ska leda och samordna planering och uppföli"irg av kommunens vetksamheter och
ekonomi. Kommunstyrelsen har en styrande, stödjande och utvecklande toll gentemot kommunens
nämnder och bolag. Kommunstyrelsen hat även uppsiktsplikt övet övriga nämnders och kommunala
bolags verksamhetet.

Kommunstytelsen bereder ärenden inför kommunfullmäktige och ansvarar för att kommunfirllmäktiges
beslut genomföts. Kommunstytelsen ansvatar även föt matk- och fastighetsfrågor, näringslivsfrågor
samt teknisk verksamhet.

Utifrån grunduppdragethar nämnden identifierat te kvalitetsfaktorer som är viktiga för
Kommunledningsförvaltningens kvalitet och som ligger till grund för uppföllningen. Dessa är:

. Vi har god extem kommunikation

o Det finns ett högt förtroende för I(ommunledningsföraltningen
o Vi har god service och ett bta bemötande

Utiftån grunduppdrzgethar nämnden identifierat tre kvalitetsfaktorer som är viktiga för kvaliteten för
Samhällsbyggnadsförvaltningens markenhet och s6¡ ligger till grund för uppföljningen. Dessa är:

o Att antalet byggklara tomter ska upp${la behovet och att det ¿lltid ska finnas minst 20 stycken

lediga tomter i kommunens tomt- och småhuskö, fördelat på olika omtåden i olika miljöer.

. Att det alltid finns minst 50 000 m2 detaï1plønerad markatt erbjuda för olika verksamheter.

o Att energiförbrukningen per m2 i kommunens lokaler minskat.

Samlad bedömning av nämndens måluppfyllelse

För två av nämndens åtta kvalitetsindikatorer har nämnden nått eller överträffat sitt målvärde. För en
indikator har nämnden förbättrat sina resultat men inte nått målvärdet.
För tre indikatorer gällande energiförbrukning finns inga aktuella värden f& 2020. Tvä av indikatorerna
hat små fötändringar under de tidigare åten. Indikatorn gällande uppvärmningskostnaden har dock gjott
en störe fötbättring vid den senaste mätningen. Utiftån de nämnda tendema bedöms måþp$dlelsen
vam delvis upp$'lld för energifötbrukningen i kommunens lokaler. En indikatot visar inga fötbättnngar
under året.

Sammantaget visar indikatorerna på en förbättring av kvalitetsfaktorerna "Antal byggklara tomter",
"Detaljplaneradmark" samt "God extem kommunik^iofl". Målet för nämndens gtunduppdrag bedöms
därmed vara delvis upp$'llt.

Indikatom gällande vär externa kommunikation har ökat trots att resurserna under ïrethar fokuserat till
stötsta del på pandemin. Insatserna föt att förbàttta webbkommunikation genom uppdatedng och
skapandet av try^webbplatser har legat rätt i tiden. Ä.ren om målvärdet inte ät uppnått bedöms
kvalitetsfaktorn vara delvis uppfyltd.
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Endast en kvalitetsfaktor "Service och bemötande" bedöms som ey uppfylld undet året. Värdet för
indikatorn är densamma som äretinnan, dock kan pandemin och begränsningat i tillgängligheten ha

påverkat resultatet.

M ål u ppfyllelse per kvalitetsfaktor

Vi har god extern kommunikation

I{ommunikationsatbetet har till stot del vadt fokusetat på Corona-relaterade frägor undet mârs-
december med en nedgång under sorrìmaren och tidig höst. Förbättdng av den digitala tillgängligheten

genom fortsatt utveckling av kommunens webbplatser har genomföts. Bland annathzr
I(ompetenscenters samt Ullvþmnasiets webbplatser uppdaterats och vi har även lanserat kommunens
turistwebb "Visit I(oping" som en del av den cligrtala servicen. Fokus har också legatpä att delge
'tnvãnate och pressinformation om kommunens verksamhet via ptessmeddelanden och nyheter på

koping.se. Resultatet visar på en positiv utveckling för kvalitetsfaktorn.

Det finns ett högt förtroende för kommunledningsförualtningen

Ingen mätning av denna indikator hat genomförts under året.
I{ommunledningsförvaltningen hat undet äret arl¡etat med utveckling av samordningsuppdtaget.
En ny styrmodell har tagits fram och upphandling âv ett gemensamt verksamhetssystem har initietats

HR förmedlar de viktigaste arbetsgivarfràgorna (t.ex. inom arbetstätt och arbetsmiljo) samt vilket
föthålLringssätt som behövs som arbetsgivate via HR nytt. Detta skickas ut till alla chefet i
organisationen och till våta fackliga förelrràdarc.

Under kommande år kommer förvaltningen att fortsätta sitt arbete med utveckling av gemensaÍüna
processer samt genomföra en mätning for att mäta nöjdheten hos övtiga förvaltningar.

Vi har god seruice och ett bra bemötande

På grund av den rådande pandemin har vi varit wungna att dra ner på öppettidet samt stängt vissa

vetksamheter. En omställrring har behövt ske till en utökad service via dþjtala kanaler ellet telefon.

Nöjd Medborgarindex - bemötande visar sammâ nivå som àretinnanvilket påvisar att ingen störe
försämring av service och bemötande har upplevt hos de vi är till för trots förändrade arbetssätt.

Att antalet byggklara tomter ska uppfylla behovet, och att det alltid ska finnas minst 20 stycken
lediga tomter i kommunens tomt- och småhuskö, fördelat pà olika områden i olika miljöer.
Att det alltid finns minst 50 000 m2 detaljplanerad mark att erbjuda för olika verksamheter.

Det går att se att antaletlediga tomter är dubbelt så många som det satta mãietsamtidigt som mängden
tillgänglig verksamhetsmark uppfyller målet väl. Ttenden inom antalet lediga tomter visar att antalet
tomter som ftnns tillgängliga för försäljning ökar samtidigt som den tillgängliga verksamhetsmarken är

på en fortsatt stabil nivå.
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M å I u p pfyl le lse meda rbetarperspektivet

Kom m u n led n i ngsförvaltn i ngen

Måluppfyllelsen medarbetarpetspektivet för samhällsbyggnadsförvaltningens markenhet tedovisas i
samhällsbyggnadsnämndens årsredovisning där personalen är anställda.

Observer att medarbetarundersökningen som ligger till grund för tre av kvalitetsfaktoretna genomförs
enbart v^rtlrnî:rt år. Det finns dätför inga mätningar goÅ22020.

Kommungemensamt mål: Vi har engagerade medarbetare som trivs
och utvecklas och ett gott ledarskap

Malet är delvis uppnatt

Motivationsindex HME 81 81 8079,2

Kvalitetsfaktor - Vi har motiverade medarbetare

lndikatorer Mår 20202017 2018 2019

78,2Ledarskapsindex HME 80 80 80

lndikatorer
20't7 20't8 2019 Mår 2020

Styrningsindex HME 70,280 80 80

Kvalitetsfaktor - Vi har tydliga mál som kommunceras pa rãtt sätt

lndikatorer
20't7 2018 2019 Mát 2020
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Frisknärvaro2

Frisknärvaro (1 -5 dagar)3

5,3%

600/o

19o/o

3,5Yo

42o/o

13o/o

3,5o/o1

560/o

23%

3,5%

50%

15%

nvaro (%)

Kvalitetsfaktor - Vi har frrska medarbetare

lndikatorer
2019 Mát 20202018 2020

Viktiga kvalitetsfaktorer

Nämnden har fyta viktiga kvalitetsfaktorer för medarbetalperspektivet. De viktiga kvalitetsfaktorerna àr:

. Vi har motiverade medarbetare

. Vi har engagetade ledare som visat tillit

. Vi har tydliga mål som kommuniceras pä rätt sätt

o Vi hat friska medatbetare

Samlad bedömning av nämndens måluppfyllelse

Medarbetarundersökningeû som ligger till grund för tre av kvalitetsfaktorerna genomförs enbatt
vurtanflzt åt. Det finns därför inga mätningar gorda2020.

Bedömningen av de kvalitetsfaktorer dät indikatorema saknar aktuellt värde f& 2020 har gjorts genom

^tt 
t:itta på tenden för tidigare års mätningat samt hur förta àrets resultat står sig mot åtets målvfude.

Dock har de indikatorer med värden f& 2020 viktats tyngre i den samlade bedömningen.

För två av indik¿torerna med värden från medarbetarundersökningen 2019 vtsat tesultatet att trenden är

något nedåtgående, dock är 2079 års mätning av motivationsindex nära det målvärde som angetts föt
2020. Föt indikatorn Styrningsindex har ftenden gått starkt nedåt.

De tre indikatorernâ som har aktuella värden kopplade till kvalitetsfaktom "vihu friska medarbetare"

visat på en fötbättring på en av indikatoretnã. Denna indikatot överstiget målvärdet trots rådande

pandemi och medföljande restriktioner. Möjligheten till distansatbetehar möjliggiott atbete trots lättare

symptom och därmed ökat frisknärvaron.
Indikatorn för sjukfrånvaron visar en preliminär siffrz eftersom årets totala sjukfrånvaro inte finns
tillgänglig ännu. Dock indikerar den preliminän siffnn.inte någon ökning av sjukfiånvaronpât
Kommunle dnings förvaltningen.
Endast en indikator för frisknänraro 7-5 dagar visar ett sämte tesultat än fötegående år.

Målet för nämndens grunduppdrag bedöms därmed vara delvis uppftllr

I Denna siffra kan komma att justeras då statistiken flór sjukfrånvaron för 2020 ftirdigställs i slutet av januari.
2 Andel medarbetare utan sjukfrånvaro
3 Andel medarbetare med l-5 dagars sjukfrånvaro 
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Mål u ppfyl lelse ekonom i perspektivet

Måþpfyllelsen för ekonomiperspektivet för Samhällsbyggnadsförvaltningens matkenhet följs upp i
förvaltningens egna årsredovisning.

Nämnden har en viktiga kvalitetsfaktoret för ekonomiperspektivet. Denna viktiga kvalitetsfaktor àr:

o Tilldelad budgetram hålls

Samlad bedömning av nämndens måluppfyllelse

Den samlade bedömningen av måþpfyllelsen ät att målet delvis är uppftllt.
I(ommunledningsförvaltningen har uppnått målvärdet, dock beror överskottet ftämst på

petsonalvakânseT.

Matkenheten har bedömt underskottet som mindre betydande, sett till budgeten som helhet. År.tt
underskott beror på ökade kostnader för underhåll och service av kommunens fastigheter dàviiärhaft
högte kostnader förreparaioner, delvis på grund av skadegötelse.

Väsentliga risker och lnternkontroll
I defia aasnifi rednyisa¡ en øppfiljning au de auuikelser som skett under årerfir de ucisentliga risker och osäl<erhøsfaktorer

som angetîs i aerksamhersplanen. Hcìrfnns också de pankter som tagits uþp i internkonTrolþlanen, ¡amt uilka 'kontroller
som genomfiirts samt uilka auvikelser somfannits.

Kommungemensamt mål: Vi har en god ekonomisk hushållning och en

ekonomi i balans

Malet är delvis uppnatt

Budgetawikelse (Mkr)

Kommu n ledningsförvaltnin gen
2,9

-1,80,9

0<0,03

03,6Mark och fastighet

Kvalitelsfaktor - Tilldelad budgetram hálls

lndikatorer 2018 2019 Màt 20202020

1,9



Riskhantering
Awikelser
Kommunlednings förvaltningen

Nämnden har identifierattvä dsker kopplade tìll grunduppdraget för kommunledningsförvaltningen.
Under 2020har hanteringen av riskerna påbörjats, dock kommer arbetet attpägä under kommande år.

För båda riskerna, Bristande utvecklingsförmäga och hög arbetsbelastning finns awikelser.

F'ör att minska den höga arbetsbelastningen har det under året tagits fram en handlingsplan föt jàmnare
atbetsfötdelning, störe tdvsel och minskad stess. Prioriteringat i arbetsuppgifter har gjotts och vissa
frâgor har lagts på is.

För att hanten risken med bristande utvecklingsförmåga ska förvaltningen arbeta med utveckling av

rutiner och mallar.

Samhällsbyggnadsfötvaltningens matkenhet

Nämnden har identifieratßrâ. risker för 2020 kopplat till grunduppdraget för
Samhällsbyggnadsförvaltningens markenhet. Riskema àr personalbdst/kompetensbrist och volymökning
ärenden. Hantedngen av riskerna har fungeratbra dfu ingen awikelse kan ses för någon av dskerna.

Däremot behöver alltid ett arbete ske med effektiviseringar för att fà en än mer effektiv vetksamhet.

Orsak

Grundotsaken till bristande utvecklingsförmäga för Kommunledningsförvaltningen är personalbrist
samt begtänsat med tid och avsaknad av rutinet för kontinuerþ omväddsbevakning. Personalbtisten
samt den höga sjukfiänvaton, delvis på grund av den rådande pandemin, innebär i sin tur att det blir en

hög arbetsbelastning föt petsonalen

Det som gàr att se gällande risken personalbrist/kompetensbdst för markenheten ãr att det är

svårrekryterât till en del tjänster vilket göt att konsultstöd har tagits in vid vakanser. Det pågår även

stäncligt ett aktivt arbete för att få en så god arbetsmiljö som möjligt. Reþtedng har àven skett till en

del vakanta tjänster.

Atgarder

Kommunledningförvaltningen kommer aft föllaupp handlingsplanen för attminska arbetsbelastningen

-¿¡2 rigen. ,{.rbetet med att förverkliga ciigitaliseringsstrategin kommer att påbörjas i syfte att öka service

och effektivitet och på så sätt kunna flyttjà de personella resursernz pä ett bättre sätt.

I(valitetsftågorna flyttas över från kansliavdelningen till ekonomiavdelningen för fler synergieffekter och
en mer hållbar arbetsfördeLring inom förvaltningen. Detta kommet attinnebära att mer tid kan läggas på
utveckling av de administrativa processernâ sâmt att arbetsbelastningen kan komma att minska.

Matkenheten fortsâtter arbetet med effektiviseringar samt att tekrytera ;ll vakanta tjänster.

lnternkontrollplan
Kommunstyrelsen hat antagit föliande tre intetnkonttollpunkter ftir
Kommunledningsftirvaltningen fot 2020:
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o Såtbarhet på grund av personalberoende - I(ontroll av att inventering gjotts av

arbetsuppgifter som endast hanteras av en peÍson och att fl¡tiner för fränvmo finns för dessa

uppgifter.

o Kontinuitetsplan - I(ontroll av att kontinuitetsplan finns för kritiska verksamheter

. Siukfrånvaro - Uppföljning av statistik för sjukfrånvato

Vid uppföljningen noterades awikelse för punkten rörande sjukfrånvato. Awikelsen gällande

sjukftånvaro beror dock främst på den rådande pandemin. Föt övtiga punktet notetades ingen awikelse.

Kommunstytelsen har antagit föliande tre gemensamma intetnkontrollpunlcet för kommunens
förualtningat für2020:

o Rutin für uppdatedng av kontinuitetshantetingsplan - Kontroll av att samt)iga

styrelse/nämnder med samhällsviktig verksamhet har en kontinuitetshanteringsplan sâmt en

rutin för uppdatedng av attplanen finns.

. Kontroll utbetalning av felaktiga löner - Finns rutin tör att undvika att lön inte utbetalas till
personal som slutat eller är sjukskrivna?

o Skyddad identitet - I(ontroll 
^v 

Ltt sam riga styrelse/nämndet som hanterar personuppgiftet

har rutiner för atthanten individer med sþddad identitet

Vid uppföljningen notetades avvikelse på samtliga punkter.

Redov¡sning av särsk¡lda uppdrag
Hcir redouisas en återraþþortering au de särskilda uþþdrag som riktas rill ncimnden i konnunfullmciktiges budgetbeslut.

Redovisning av särskilda uppdrag 2020

Kom m u n led n i ngsförvaltn i ngen

Uppdrag Ätcrrappottering 2020

Genomlysning av Västra Mälardalens

Kommunalfötbund för att ge svat på om de mål

och syften som beskrev i samband med

bildandet uppnåtts.

Fortsatt atbete utifrån 2078 ârs

organisationsbeslut i syfte att fä en än mer
kostnadseffektiv förvaltning/ administration.
Arbete efter modell "Fördjupad samvetkan i
Västra Mälardalen".

KI-ART- Genomlysning är genomförd
ochredovisadför KSAU 1,6 jun2020.

P,Ä.CÄn- Fokusområden inom
samverkan är inom arbetsmarknads-
försörjning och näringslivsområdet.
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Program för utvecklad marknadsföring och
information om l{öpings kommun inklusive
skyltarna vid E1B.

Mark och fastighet

p,Â.CÅn- Visitkoping.se har lanserats

Sþltarna byttes ut.

Delar av arbetet inom det

kommungemensamfnâ målområdet

"Det vi erbjuder lock¿t" häuör detta

uppdtag.

Uppdrag Aterrapportering 2020

Vi vill se effektivisering genom samverkan.
Fottsatt arbete utifrån 201.8 ärs

organisationsbeslut i syfte att fâ. en än mer
kostnadseffektiv föraltning/administration.
Atbete efter modell "Fördjupad samverkan i
Västra Mälatdalen."

Ett intensifier^t 
^tbete 

med miljö- och
klimatförbätftande insatser, i stort och smått.
T.ex. källsortering i förvaltningama, solceller
på fler tak,laddplatset föt elbilar,
energibespatande ätgarder i fastigheter.

KI-ART- Samverkan sker mellan

kommunern* gàllande

enetgirådgivningen.

pÄC,4.n- Tjänsten miljöstrateg har vant
vzkznt under 2020.Detta i kombination
med coronapandemin har gSortztt

arbetet med detta sfuskilda uppdrag inte

skett i så stot omfattning som önskat.

Redovisning av särskilda uppdrag före 2020

Komm u n led n i ngsförvaltningen
Uppclrae Aterrapportering 2020

KOMBINATIONSTJÄNSTER (201 8) : Uffeda
möjligheten tül kombinationstjänster inom och
mellan förvaltningar i syfte attaJla ska kunna
erbjudas helrid.

p.,Ä.c,Â.n- Arbetet med heltid som rìorrn
kommer att inkludera en övetsyn av
möjligheten att utveckla
kombinationstjänstet. Pga pandemin har
arbetet blivit något förskjutet.

HBTQ-UTBILDNING (201 8) : Undersöka
möjligheten till hbtq-inf ormation/ -utbildning i
den kommunala organisationen.

KLART- En första insats har gjort för
alla chefer och fackliga företrädare. Vatje
verksamhet hantera¡ en fortsättning för
sin personal.
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SAMORDNA IT-SYSTEM (2017): Se över
möjligheten att samordna och minska antalet IT-
system i kommunen, gàtna i samverkan med
grannkommuner

SOLCELLSPARK Q017): Utreda möjligheten
och undersöka intresset för an7äggande av
solcellspark på Ullvigärdet.

REKRYTERTNGSENHET (201 5) :

Personalrekryteting: förslag till samordnad
reþtering - reþteringsenhet.

SAMORDNTNG VTKARTER (201 5) :

Vikarieanskaffning: förslag till samordning

Mark och fastighet

PÅG.,ER- En øpport har tagits fram övet

befintliga system. Atbete pågår kring hur

förbundet ska atbeta vidate med

materialet.

Gemensam tamupphandling av

reþteringssystem i Kóping-I(ungsör-
Arboga-Surahammar samt i våra

kommunala bolag och förbund har

genomförts.

p,A.CÂn- Arbete pågår med planprogram
som ska hantenúlapanmetrzr och
förutsättningar för byggande av
solcellspark

pÅC,Â.n- Utifrån de särskilda uppdragen
med reþteringsenhet och samordning av
vikarier hat en rapport kring
bemannings fuâgorna för kommunens
övergripande arbete tagits fram under
hösten i syfte att säkerstálla

rättssäketheten och följsamheten av lag
och avtal.

P,Ä.C,,A.R- Se redovisning ovân.

Aterrapporterirrg 202t)Uppclrae

2079 : Bn genomlysning/fördjupad utedning
om framtida behov av lokaler för förskola och

grundskola. Likaså föt äldteomsorgen.

2018 Ständigt arbeta för effektiviseringar och

bättre samverkan inom och mellan

s tpels e / nämn det / föw altnrngar.

2018 Med helhetssyn utreda behov och

möjlighetet föt utveckling av Kristinelunds

sportflålt

PÅCÄn- trn genomlysning av lokaler

för förskola samt föt gundskoloma i
Köpings har gjotts under året. Atbetet

har fortsatt med vård- och omsotg samt

kultur- och folkhälsa.

P,Ä.GÅR

KIART- En utvecklingsplan för
I(ristinelunds sportfiált har tagits fram

och godkänts i kommunfirllmäktige föt
útanvàndas som inriktning för
ftamtida planering och utveckling av

sportfiltet. Sätskilda uppdraget är

därmed klar.
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2016: Samordning av äldreboenden i l(olsva
till Ekliden

201 5: Kommunens fastighetsbestånd:

undethållsinventering av byg¡¡naderna med

utgångspunkt från verksamheternas

funktionskrav, làgmiljöbelastning och god
ekonomisk hushållning

p,Â.CÄ,n- Proiekteringen är klar och

upphandling âv entreptenaden har

gjotts. Dock har den blivit överklagad

vilket bidrat till en viss försening i
projektet. Byg¡pation beräknas kunna

påbörjas under vären 2027.

PÄ.CÄ.n- Underhållsinventering

genomfötd på skolot och förskolor.

Undedaget ska uppdateras med:

-Eventuella störe ätgarder som föreslås

tâs som investeringat istället föt i
driftbudgeten (underhållsbudgeten).

-Nyckelbetgsskolan ligger med stor

post, justering av underhållsbehovet

beroende på renovering alternativt

nybyggnation av skola.

-Nya förskolot i Kolsva och Munktorp
som ersätter ganla lokaler med stora

behov
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Krisberedskap
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Datum

202t-01-25
37q

Utbildnings- och övningsplan för krisberedskap och civilt
försvar i Köpings kommun 2019 - 2022
En uppftiljning har gjorts av 2020 års utbildning och övningsplan och en detaljerad
plan ftir 2021har utarbetats. Materialet omfattar allmänna utgångspunkter flor ut-
bildning och övning inom krisberedskap och civilt ftirsvar.

Under rådande pandemi är det dock svårt atf planera aktiviteter under 2021 utöver
det som finns med i "Utbildnings- och övningsplan für parterna i U-Sam".

Förslag till beslut i kommunstyrelsen
Utbildnings- och övningsplanen für Köpings kommun ftjr år 2021 fastställs.
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KÖPINGS KOMMUN

Utbildnings- och övningsplan för Köpings kommun
2019 -2022
Denna plan tar upp de övergripande utbildnings- och övningsinsatser
som Köping planerar för 2019 till2l22erligt Lagen (2006:544) om
kommuners och regionernas åtgärder inför och vid extraordinära
händelser och höjd beredskap. Planen uppdateras och detaljplaneras
årligen inför varje nytt kalenderår. Planerade aktiviteter som inte har
genomförts markeras med kursiv text. Varje förvaltning, bolag och
förbund ansvarar därutöver för sina egna aktiviteter. Utbildning och
övning är ett viktigt inslag i verksamheternas kontinuitetsarbete.
Komplettering och enklare revidering av utbildningsplanen kan utföras av
beredskapssamordnarna under mandatperioden.

Under rådande pandemi är det dock svårt att planera aktiviteter under
2021. utöver det som finns med i "Utbildnings- och övningsplan för
parterna i U-Sam".

MåI
Målet är att Köpings kommun med hjälp av utbildning och övning ska få
en god robusthet tillika förmåga att förebygga och begränsa
konsekvenserna av en samhällsstörning och ytterst höjd beredskap. Därtill
kunna leda och fatta beslut i samverkan med andra aktörer.

Strategi
. Öva ofta, öva enkelt och öva regelbundet. Övning är det effek-

tivaste sättet att skapa engagemang, förståelse och kunskap om den
egna verksamhetens ansvar före, under och efter en
samhällsstörning.

Övningsverksamheten underlättas och effektiviseras genom att
samverka med andra. Kommunen deltar aktivt genom att driva
nätverk samt delta som observatör vid övningar i länet.

a

a Alla som ingår i kommunens krisledningsorganisation och på sikt
också krigsorganisationen, skall under mandatperioden utbildas
och övas. De verksamheter som är samhällsviktiga och verk-
samhetskritiska ska också övas under mandatperioden.



Roller och ansvar
Nationellt. Myndigheten för samhällsskydd och beredskap, MSB
utvecklar och stödjer samhällets förmåga att hantera samhalls-
störningar, extraordinära händelser och ytterst höjd beredskap.

Regionalt. I Västmanland finns en överenskommelse som beskriver hur
samverkan på regional nivå ska ske före, under och efter en samhälls-
störning. Målet med U-Samöverenskommelsen är att i samverkan skapa
trygghet, säkerhet och hälsa för de personer som bor, vistas eller verkar i
Västmanlands län. U-Sams parter ska ha en god förmåga att begränsa och
hantera konsekvenserna av en samhällsstörning. De ska kunna leda och
fatta beslut inom det egna ansvarsområdet och samordna sina åtgärder
med andra aktörer. Under U-Sam finns en arbetsgrupp som ansvarar för
att ta fram en utbildnings- och övningsplan för U-Sams alla aktörer.
Planen är även ett led i det stöd Länsstyrelsen ska ge kommunerna i form
av utbildning i krisberedskap, civilt försvar och i övningsverksamhet.

Lokalt. Kommunen ska ansvara för att förtroendevalda och anställd
personal får den utbildning och övning som behövs för att de ska kunna
lösa sina uppgifter vid extraordinära händelser i fredstid (2kap.8 g lag
om kommuners och regionernas åtgärder inför och vid extraordinära
händelser i fredstid och hojd beredskap,2006:544). I samverkan med
Kungsör och Arboga planeras och genomförs även utbildning och övning
Beredskapssamordnarna i Västra Mälardalens kommunalförbund bidrar
med råd och stöd enligt basöverenskommelsen.

Övning
Övningsform och scenario anpassas efter lokala förhållanden, den egna
organisationens uppgifter, resultat från risk- och sårbarhetsanalys, orga-
nisatoriska förändringar och omsättning av personal, erfarenheter från
verkliga händelser och tidigare övningar. Övningar bör också formas
utifrån verksamheternas kontinuitetsanalyser t.ex. genom att testa
befintliga reservrutiner.

Utbildning
o Tekniska verktyg som t.ex. WIS, webbutbildning, Rakel och Teams.
o Utbildning i krishanteringssystemet.
o Civilt försvar.
o Säkerhet och säkerhetsskydd.
o Erfarenhetsåterföring, syftar till att dra lärdom av inträffade

händelser.
o Stabs- och ledningsmetodik.

Utbildningsinsatserna anpassas utifrån vilken roll man har i
krisorganisationen. Utöver denna plan finns även "Utbildnings- och
övningsplan för parterna i U-Sam" som är antagen av U-Sams styrgrupp



2019

Krisledningsnämnden/
Kommunstyrelsen

Krisledningsgruppen

1: a kvart¡let -19 2: a lrvartalet -19

Genomgång
kri shanteringssystemet

Genomgång
kri shantering ssy stemet
Utbildning stabsmetodik

3:e kvartalet -19

Reviderad
lcrishanteringsplan

S ciker h e t s s lqt d d s ut b il dning
Revíderad
lrishanteríngsplan

4:e kvartalet -19

Nytt styrdokument

v. 45 - 48 Total Försvarsövning
v. 45 - 48 Total Försvarsövning

Kommunikationsgruppen Övning med redaktörer KAK samverkansövning v. 45 - 48 Total Försvarsövning
med blåljus
Övning med redaktörer

Krisstöd gruppen Planeringsträff KAK Ledningsmöte Utbildning Ledningsmöte Ledningsmöte
Planerar/genomftir Ledningsmöte/utbildning stödpersoner/ledningsgrupp Samverkansövning med Skrivbordsövning/ledningsgrupp
utbildning/övning fråimst Introduktionsträffnya Möte med Regionen. blåljus
med Köping och Kungsörs stödpersoner
krisstödsgrupper samt
övriga kommuner i låinet

FRG Aktivitet i samband med

Civilftirsvarsft)reningen krisberedskapsveckan.

ansvarar für övning av
FRG

Övrigt som kommer att genomföras: Rakelövningar, Wl9övningar och larmövningar i länet. Workshop och uppföljning i kontinuitetshantering.
Webbutbildningar i bland annat informationssäkerhet för all personal. Separata aktiviteter riktade mot kommuninvånarna kommer genomföras under
krisberedskapsveckan.
Kursia text: ej genomfördø. Reuiderad krishønteringspløn kommer att tøs fram under 2020. Väntør in TiB frågan. Blåljusöuning inställt aa Räddningstjänsten. TFO flyttad
till2020



2020

Krisledningsnämnden/
Kommunstyrelsen
Krisledningsgruppen
Skarpt läge under hela
året, covid-I9

1: a kvartalet -20

Totalfürsvarsövning

Totalflirsvarsövning

2: a kvartalet -20 3:e kvartalet -20

Ev. lãnssamverkansõwùng Stikerhetssþddsutbildning
TFO

Larmövning

Ledningsmöte

Utbildning stödpersoner

4:e kvartalet -20

Reviderad kri shantering splan

Stabsutbildning
Lîigga övningsplan 202 1

Ovning KAK

Ledningsmöte

KAK planering, ledning

Kommunikationsgruppen Totalftirsvarsövning Ltinssamverkansövning
Skarpt läge under hela (TFÖ) TFO
året, covid-L9 Räddasam Träff

samverkansövning rtj kriskommunikationsgrupp
Kr i s b er e ds køp sv e c kan.

Krisstöd gruppen Gemensamt Ledningsmöte
Planerar/genomffir ledningsgruppsmöte i
utbildning/övning fråimst KAK Tråiffflir stödpersoner
med Köping och Kungsörs Ledningsmöte/utbildning
krisstödsgrupper samt
öwiga kommuner i låinet

FRG AUivitet i samband med

Civilftirsvarsfüreningen lcrisberedskapsveckan.

ansvarar ftir övning av
FRG

På grund av Covid-19 har många av de planerade aktiviteterna bokats av.

Grundutbildning

Övrigt som kommer att genomföras: Rakelövningar, Wl9övningar och larmövningar i länet. Workshop och uppföljning i kontinuitetshantering.
Webbutbildningar i bland annat säkerhet för all personal. Separata aktiviteter riktade mot kommuninvånarna kommer genomföras under
krisberedskapsveckan. Övning för ledningsgruppen Vård/Omsorg.



2021

Krisledningsnämndery'
Kommunsfyrelsen
Krisledningsgruppen
Skarpt läge under året,
covid-19

Kommunikations gruppen
Skarpt läge under året,
covid-19

Krisstöd gruppen
Ptanercr f genomför
utbildning/ övning främst
med Köping och Kungsörs
krisstödsgrupper samt
övriga kommuner i länet
FRG
Civilf örsvarsf öreningen
ansvarar för övning av
FRG

1; a kvartalet-21 2: a kvartalet -tl
Totalftirsvarsdag, U-Sam

Totalfdrsvarsdag, U- S am
Larmövning, U-Sam

Introduktionskurs,
Kri skommunikati onsnätverket

Ledningstäff Ledningstråiff,
Stödpersonsträff/utbildning Utbildning ledningsgrupp, U-

Sam

3:e l¡r¡artalet -21

Regional samverkanskurs,
U-Sam
Regional
samverkansövning,
U-Sam

Tematräff
kriskommunikationsnät-
verket,

Ledningsträff
Stödpersonsträff/utbildning

4:e lvartalet -21

Larmövning, U-Sam

Ovning
kriskommunikations-
nätverket

Ledningstr?iff

Grundutbildning
Aktivitet i samband med
krisberedskapsveckan.

Övrigt som kommer att genomföras: Rakelövningar, WiS-utbildning/övning. Workshop och uppföljning i kontinuitetshantering
Separata aktiviteter under krisberedskapsveckan riktade till kommuninvånarna.



+ KOPINGS KOMMUN

Kommunledn ingsförvaltningen
Karin Taylor Kanslichef
0221-251 43
karin.taylor@koping.se

TJANSTESKRIVELSE
Datum

202t-0t-22 3re

Svar på medborgarförslag avseende medlemskap i ICAN

Förslag till beslut

Förslaget avslås.

Arendebeskrivning
Sven Ruin, Lennart Sandberg, Viveca Sandberg och Kjell Äberg har inkommit till
Köpings kommun med ett medborgarftirslag där de ftireslår att Köpings kommun
ska ansluta sig till ICAN Cities Appeal.

ICAN Cities Appeal är en kampanj där organisationer och städer världen deltar i
syfte att övertyga sina regeringar att ansluta sig till FN:s konvention om
kärnvapenftirbud.

Kommunledningsñrvaltningen ftireslår att fürslaget avslås mot bakgrund att
kärnvapenfrågor inte ryms inom den kommunala kompetensen, samt att
kommunfullmäktiges arbetsordning stipulerar att medborgarfürslag måste beröra
kommunens ansvarsområden.

Sarrn fuheh,,-
Sara Schelin
Kommunchef

Karin Taylor
Kanslichef

'a

Kansliavdelningen
Postadress
Köpings kommun
731 85 Köping

Bes0ksadress
Rådhuset
Stora Torget

Telefon
0221-250 00

Fax
0221-251 31

Webbplats och e-post Bankgiro
www.koping.se 991-1215
kommunledning@koping.se

Org. nr
212000-2114
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Personuppg¡fterna i denna blankett registreras och sparas ¡ Köpings kommuns dataregister enl¡gt dataskyddsförordn¡ngen.
Förytterligare ¡nformation se Köpings kommuns hemsida.
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F et i korthet

Beskriv och motivera ditt

Underskrift
Under handläggningen av medborgarförslaget kommer vi att publicera förslaget på kommunens hemsida, www.kopinq.se.
Vi ber dig därför godkänna om vi får publicera ditt för- och efternamn i samband med förslaget, övriga adressuppgifter
publiceras inte.

Blanketten skickas till
Köpings kommun
Kommunfullmäktige
731 85 Köping.t

Jq

'õ

Efternamn

Ruin (med flera)Sven
Förnamn

Adress

Odensvi Barksta 20
Telêfon dagtid

73t93 Köping
Postadress

070 22 98 678
Mobiltelefon

E-postadress

sven.ruin@teroc.se

Vi fijreslår att Köping ansluter sig till "ICAN Cities Appeal"

Vi fizra, som är medlemmar i Köpings FN-florening, foreslår att Köping ansluter sig till "ICAN Cities
Appeal", vilket innebär att kommunen visar sitt stöd ftir FNs forbud mot kärnvapen (TPNW) och
uppmanar Sverige att ratifìcera dettautan dröjsmåI. Om florslaget bifalls välkomnar vi kommunen att
kontakta fredspristagaren ICAN om detta (e-post: info@icanw.org).

Tidigare har bland annat kommunfullmäktige i Göteborgtagit ställning i denna fräga, genoln att ansluta
sig till "ICAN Cities Appeal". Läs gärna mer på https://cities.icanw.org/

Malmaskolan ordnar regelbundet skolresor till Polen, där niondeklassarna lär sig om forintelsens
hemskheter. Med tanke på det kan man tycka att en kommun som Köping skullè kunna markera emot
hotet om vad man skulle kunna kalla nästa ftirintelse. Vi syftar då på om kärnvapen skulle komma till
användning igen, vilket sannolikt skulle orsaka en ännu större tragedi än vad som hände under andra
världskriget. Vetenskapsmän varnar for att risken är stor. En skillnad från forintelsen under andra
världskrigetär att den här gången har ledarna i Sverige full vetskap om att vad som kan bli nästa
forintelse ftirbereds och många spelar med i det for att rnöjliggöra forberedelserna
(https://www.dn.se/debatt/remissvarvisar-att-sverige-nu-accepterar-karnvapen/). Det som också gör
kärnvapenfrågan speciell är att dessa vapen är direkt inriktade på att forstöra barnens framtid. Måãga
svenskar skäms över att Sverige har blivit ryggradslöst i frågan. En av dem är fysikprofessor Max -

Tegmark. Vi vill uppmana Köpings alla politiker att visa att det ändå finns ryggradlokalt. Kommunen
har också en viktig roll for krisberedskap. Om kämvapen skulle floras in här, vilket kanske skulle ske i
hemlighet om vi inte sätter stopp, fînns ãven i fredstid en risk for olyckor, såsom hänt på Gr'önland.

E Jag godkänner att mitt för- och efternamn publiceras på
Köpings kommuns hemsida

n Jag godkänner inte att för- och efternamn publiceras på
Köpings kommuns hemsida

2020-tt-29
Datum

Sven Ruin, Lennaft Sandberg, Viveca Sandberg, Kje[,A.berg
Namnförtydligande

Posladress
Köpings kommun
731 85 Köping

Besöksadress
Rådhuset
Stora Torget

Telefon
0221-250 00

Fax
o221-2s1 31

Hemsida och e-pôst Bankgiro
www.koping.se 991-1215
kopings.kommun@koping.se

Org.nr
212000-2114
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Samhällsbyggnads förvaltningen
Gun Törnblad, samhäilsbyggnadschef
0221-25284
gun.tornblad@koping.se I(ommunstyrelsen

Kommunens återrapportering av 2020 àrs
genomförande av vatten mynd ig heternas
åtgärdsprogram 2015 - 2021

Bakgrund
,{r 2000 antog medlemsländema i EU ett ramdirektiv fôr vatten. Direktivet innebär en

helhetssyn på vatten och ett systematiskt arbete föt att bevara och förbättra Europas

sjöar, vattendrag, kustvatten och grundvatten

För varje cykel i vattenförvaltningen ska ett nytt åtgärdsprogrâm antas där kommuner

och olika statliga verk åläggs att inom sina ansvarsområden genomföra olika typer av

åtgärder för att förbàtuavattenkvaliteten. Det nu gällande åtgärdsprogtammet är för

ären 2015 - 2021,. 'å.tgärdsprogram, miljökvalitetsnotmer och föryaltningsplanet är i
vår landsdel beslutade av vattendelegationen i Norra Östersiöns distrikt'

Vattendelegationetna är utsedda av tegeringen och beslutar därmed på dess uppdrag.

Enligt åtgärdsprogrammets första punkt ska alla kommuner senast den 28 februari

varje ât rzLppofier^ föregående års genomfötande av åtgärdsprogrammet till
vattenmyndighetema. Rapportedngens syfte är att säkerstàtla att
miljökvalitetsnorrnerna uppnås för vattenfötekomster inom myndigheternas och

kommunemas verksamhetsområden. ,{terrapportering görs genom àtt svara på frågor

i ett webbformulär. Frågorna som gäller återrapportering för fu 2020 awiker
obetyrlligt från föregående år. De svar som avgivits från samhällsbyggnadsföwaltning

och VME har sammanstrillts och övedämnas hätmed till kommunstyrelsen för
kännedom.

Förvaltn ingens ståndpu nkt
Samhällsbyggnadsförvaltningens ståndpunkt fu att svaren ger en bra beskrivning av

hur kommunens föwaltningarhat tagit hänsyn till vattenkvalitet under töregående år

och svaren kan därför rappotteras till vattenmyndigheten.

Konsekvenser
I(onsekvenserna av beslutet blir att kommunen fullgör sin rapporteringsskyldighet

enligt åtgärd 1 för myndigheter och kommuner i åtgärdsprogram föt Notra Östetsjöns

vattendistrik t 201. 5 -2021 .

Bilagor
Ä.tgärdsr"pportering vattenmyndigheten 2020

Samhällsbygg nadsförvaltningen

Köpings kommun
731 85 l(öping

Telefon
0221-250 00

Besöksadress E-post och webb
samhallsbyggnad@koping. se

www.koping.se
Kristinelundsvägen 4
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Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsföwaltningen föreslåt kommunstyrelsen besluta

att noteta informationen till ptotokollet

samt att godkänna att svar i bifogad bilaga rapportems till Vattenmyndigheten.

EN

Törnblad

Samhällsbyggnadschef

Samhållsbygg
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Sammanfattningssida:

Frågor till kommunerna för rapportering av genomförda åtgärder i

Vattenmyndig heternas åtgärdsprog ram 2020

Här kan du se och skriva ut dina svar eller exportera/spara dem till en PDF.

lnformation
Detta ärende riktar sig till kommunens förvaltningar för dricksvattenfrågor, VA-frågor, samhällsplanering samt
miljötillsyn och prövning. Vattenmyndigheterna önskar ett samlat svar från kommunen.

Rapporteringen är indelad i 4 delar där:

o Del t handlar om miljötillsyn och riktas i huvudsak till kommunens förvaltning för miljöfrågor.
. Del 2 handlar om dricksvattenskydd och vattenuttag och riktas i huvudsak till kommunens

d ricksvattenproducent.
o Del 3 handlar om fysisk planering och riktas i huvudsak till kommunens förvaltning för planeringsfrågor
. Del 4 handlar om dagvatten och vatten- och avloppsvattenplaner och riktas både till kommunens

förvaltning för tekniska frågor samt förvaltningen för planeringsfrågor

Samtliga frågor för återrapporteringen finns i denna webb-enkät.

Förslag på arbetsgång:

1. Ansvarig handläggare för rapporteringen utses.
2. Ansvarig handläggare skickar ut rapporteringsfrågorna till de förvaltningar som berörs (se indelning

ovan).

3. Berörda förvaltningar svarar för sin del i enkäten och skickar tillbaka till ansvarig handläggare som ser
över att samtliga frågor är besvarade och skickar in svaren.

4. Eventuell redovisning för kommunstyrelse.

För att undvika dubbelrapporteringen kommer vattenmyndigheterna även att hämta underlag från följande
rapporteringar:

. Naturvårdsverket. Enkät om Miljöbalkstillsyn 2019 (Atgärd 1 ,2,3, 4, 5c).
o Boverket: Plan- och Byggenkäten 2019 (AtgarC 0¡.
o Kemikalieinspektionen: Aterrapportering av tillsyn hantering av växtskyddsmedel lAtgarO Z¡.

Bakgrund och syfte med återrapporteringen



De fem vattenmyndigheterna har beslutat om åtgärdsprogram för vattenförvaltnings-cykeln 2016-2021 samt

åtgärdsprogram för nya prioriterade ämnen i ytvatten och PFAS i grundvatten 2018-2021. Programmen riktar

åtgärder till centrala myndigheter och till samtliga länsstyrelser och kommuner. Utöver att genomföra de

myndighetsspecifika åtgärderna ska myndigheterna, länsstyrelserna och kommunerna årligen rapportera till

de fem vattenmyndigheterna om genomförandet av åtgärderna, den så kallade återrapporteringen.

Atgärderna till myndigheter och kommuner är likalydande i de fem programmen och dëirför genomförs

återra pporterin gen gemensamt.

Aterrapporteringen omfattar de insatser som utförts i enlighet med de uppdrag som preciserats i

vattenmyndigheternas åtgärdsprogram 2016 - 2021, med syfte att miljökvalitetsnormerna för vatten ska

följas. Rapporteringen möjliggör vattenmyndigheternas bedömning av åtgärdernas effekt i relation till de

miljökvalitetsnormer som ska följas. För att bättre följa framstegen i åtgärdsarbetet och för att förbättra

kopplingen till effekter i miljön kommer både kvantitativa och kvalitativa underlag att behöva rapporteras in

från åtgärdsmyndigheter och kommuner.

Aterrapporteringen av genomförda åtgärder behövs även för att Sverige ska kunna genomföra rapporteringar

av åtgärdsprogrammets genomförande till EU-kommissionen. Du hittar kommunåtgärderna på

vatte n mynd i g hetern as webbsida.

Spara och fortsätt senare

Längst ner på varje sida finns knappen Spara och fortsätt senare.
När du klickat på knappen får du upp en sida där du kan välja att kopiera länken till enkäten eller ange din

e-postadress för att få e-post med länken till enkäten. När du använder denna funktion är det viktigt att du

kontrollera att e-postadressen är korrekt. Använd länken för att fortsätta där du slutade.

Skicka in dina synpunkter

På sista sidan finns knappen Skicka in dina synpunkter. Nu får du upp en sammanfattningssida

På denna sida kan du exportera dina svar till PDF eller skicka sammanfattningssidan med e-post.

IÐ
,l_

Längst ner på sidan får du möjlighet att redigera dina svar eller avsluta.

Det är först när du klickar på Avsluta som dina synpunkter skickas in.

Ditt svar blir en allmän handling

Har enkäten förankrats i kommunstyrelsen?

Ja

v



För vilken kommun svarar du på den här enkäten? *

Köping

Välj vilkeUvilka vattendistrikt kommunen tillhör: "

Norra Östersjöns vattendistrikt

Del 1. Miljötillsyn (åtgärd 1,2,3, 4, 5c)

l. Har miljökvalitetsnormerna för vatten använts som prioritering i kommunens
behovsutredning?

I behovsutredningen är miljökvalitetsnormen för vatten en prioriteringsgrund för tillsynen

1.1 Kommentera hur niarbetar med detta:

lnga svar

1.2 Om inte, var god kommentera (t.ex. resursbrist, kunskapsbrist, annat)

lnga svar

2.Har miljökvalitetsnormerförvatten använts som prioritering i planering av den egeninitierade
tillsynen i kommunens tillsynsplan?

I tillsynsplanen är miljökvalitetsnormen för vatten en prioriteringsgrund för tillsynen

2.1 Kommentera hur ni arbetar med detta

lnga svar

2.2 Om inte, var god kommentera:

lnga svar



3. Hur många tillsynsobjekt av nedanstående verksamheter har kommunen tillsyn över samt
årligt tillsynsbehov och genomförd tillsyn under 2020?

Hämta uppgifterna om tillsynsbehov frân kommunens behovsutredning enligt $6
m iljöti llsyn sförordn ingen (201 1 - 1 3).

3.1 Tillståndspliktig (B) djurhållning

Antalobjekt: 1

Artigt tittsynsbehov, antal dagar: 3

Genomförd tillsyn, antaldagar: 2

3.2 Anmäl n ingspliktig djurhållning (C), uppskattat antal

Antalobjekt: 6

Artigt tittsynsbehov, antal dagar: 6

Genomford tillsyn, antaldagar: 6

3.3 Djurhållning och/eller växtodling (U), uppskattat antal

Antalobjekt:

Artigt titlsynsbehoq antal dagar:

Genomförd tillsyn, antal dagar:

230

28

3.4 Hästgård* uppskattat antal
* Hästgëtrdar med mer än 10 hästar utanför känsligt omràde och mer än 2 hästar i känsligt omràde enligt
kraven på tät lagring av gödsel.

Antalobjekt: 85

Artigt tittsynsbehov, antal dagar: 10

Genomförd tillsyn, antaldagar: 0

0



3.5 Avloppsreningsanläggning >2000 pe

Antalobjekt: 1

Arligt tittsynsbehov, antal dagar: I

Genomförd tillsyn, antaldagar: I

3.6 Avloppsreningsanläggning >200 pe

Antalobjekt: 0

Artigt tittsynsbehov, antal dagar: 0

Genomförd tillsyn, antaldagar: 0

3.7 Avloppsreni ngsanläggn i ng 26-200 pe, u pps kattat antal

Antalobjekt:

Artigt tittsynsbehov antal dagar:

Genomförd tillsyn, antal dagar:

4.

4

4

3.8 Avloppsledningsnät"
*Med avloppsledningsnäf avses sàdana som är allmänna enligt lagen (2006:412) om allmänna
vattentiânster och hörande till avloppsreningsanläggning. Verksamhetsutövare kan ha ett/ftera
avloppsledningsnät som leder till en/flera avloppsreningsanläggningar (se även Bilaoa 1 i
Natu ruàrd sverkets väoled n ino 20 1 6 : 8t.

Antalobjekt: 1

Artigt tiltsynsbehov, antal dagar: 2

Genomförd tillsyn, antaldagar: 2



3.9 Små avlopp <25 pe, uppskattat antal

Antalobjekt:

Arligt tittsynsbehov, antal dagar:

Genomförd tillsyn, antal dagar:

1 900

190

10

3. I 0 Vattenskyddsområde allmänna*
*Under förutsättning att kommunen har tagit över tillsynen fràn länsstyrelsen

Antalobjekt: 2

Artigt tittsynsbehov, antal dagar: 1

Genomförd tillsyn, antaldagar: 1

3.11 Verksamhet (åtgärd 5) Vattenskyddsområde enskilda*
*Under förutsättning att kommunen har tagit över tillsynen fràn länsstyrelsen.

Antalobjekt: 0

Arligt tillsynsbehov, antal dagar: 0

Genomford tillsyn, antaldagar: 0

4. Tas hänsyn till miljökvalitetsnormer för vatten vid tillsyn av:

4.1. Jordbruksverksamheter enligt àtgàrd 2?

Ja

4.1.1 Om ja, utveckla hur. Har tillsynen exempelvis medfört att åtgärder för att minska
näringsläckage vidtagits?

Kontroll av att besprutning inte sker för nära vattendrag. Kontroll av att gödselhanteringen är t
tillfredställande.



4.1.2 Om nej, var god kommentera varför inte:

lnga svar

4.2 Avloppsledningsnät och avloppsreningsverk enligt åtgärd 3?

Ja

4.2.1 Omja, utveckla hur. Har tillsynen exempelvis medfört att åtgärder för att begränsa
utsläppen av näringsämnen, prioriterade och särskilt förorenade ämnen vidtagits?

Hänsyn till miljökvalitetsnormerna tas vid tillståndsprövning. Tillsynen genomförs for att säkerställa att t
villkoren i tillståndet följs.

4.2.2 Om nej, var god kommentera varför inte:

lnga svar

4.3 Enskilda avlopp enligt åtgärd 3?

Ja

4.3.1 Om ja, utveckla hur. Exempelvis, har tillsynen medfört att åtgärder för att begränsa
utsläppen av kväve och fosfor vidtagits?

I närheten av natura 2000-områden får länsstyrelsen remiss innan tillstånd för avloppsanläggning
ges. t
lbland ställs krav på exra polersteg om recipienten är känslig. t

4.3.2 Om nej, var god kommentera varför inte:

lnga svar

5. Tillämpar kommunen krav på hög skyddsnivå, eller högre, där det behövs för att uppnå
miljökvalitetsnormerna för vatten?

Ja

5.1 Kommentera hur ni arbetar med detta

Hög skyddsnivå för fosfor, ej för kväve



5.2 Om nej, var god kommentera varför inte:

lnga svar

6. Hur många större enskilda vattentäkter (som försörier >50 personer eller produceraal0
m3/dygn) finns det totalt inom kommunen?

Ange antal eller ange "Vet ej": 0

7. Hur många av de större enskilda vattentäkterna har någon form av skydd?
(Vattenskyddsområde enligt 7 kap miljöbalken, lokala skyddsföreskrifter, annat.)

Ange antal (enbart siffror): 0

8. Pågår/planeras arbete för att skydda enskilda vattentäkter (som försörjer >50 personer eller
har ett uttag på mer än l0 m3/dygn) till exempel genom vattenskyddsområden med tillhörande
föreskrifter el ler genom lokala hä lsos kyddsföres krifter?

Nej

8.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

lnga svar

8.2 Om inte, var god kommentera (t.ex. resursbrist, kunskapsbrist, annat):

Vi har inga sådana vattentäkter,

Miljötillsyn

Nytillkomna frågor för rapportering av åtgärdsprogram för nya prioriterade ämnen i ytvatten och PFAS i

g ru ndvatten 201 8-2021 .

9. Med avseende på PFOS i ytvatten och PFAS (summa 1l) i grundvatten, har kommunen:

lnga svar



9.1 Påbörjat arbetet med att identifiera verksamheter och områden som bidrar till att
miljökvalitetsnormen inte följs :

Ja

9.1.1 Kommentera hur niarbetar med detta:

Vid tillsyn av miljöfarliga verksamheter har frågor gällande PFAS tillsynats. Genomgång för att

identifiera eventuella platser för hantering av PFAS har också gjorts.

9.1.2 Om inte, var god kommentera (t.ex. resursbrist, kunskapsbrist, annat)

lnga svar

9.2 Genomfört åtgärder för att begränsa fortsatt spridning av PFAS och PFOS från dessa
verksamheter och områden?

Ja

9.2.1 Kommentera hur ni arbetar med detta

Två aktuella objekt med PFAS förorening där handläggning pågår. Krav på analyser av PFAS har

också ställts vid objekt där misstanke om PFAS finns och markundersökningar genomförts.

9.2.2 Om nej, var god kommentera varför inte:

lnga svar

9.3 Tagit fram en långsiktig plan för att stoppa eller begränsa kommande utsläpp och spridning?

Nej

9.3.1 Kommentera hur ni arbetar med detta

lnga svar

lngen särskild plan har varit aktuell än så länge utifrån omfattningen av PFAS föroreningar i

kommunen. Tanken är att en plan för samtliga förorenade områden i kommunen ska tas fram och där

kommer även PFAS ingå.

9.3.2 Om nei, var god kommentera varför inte



l
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i 9.4 Utövat tillsyn på den kommunala räddningstjänstorganisationen och ställt krav på hantering
av brandskum som innehåller något av ämnena ¡ PFAS (summa 1l) så att miljökvalitetsnormerna
för vatten kan följas?

Ja

9.4.1 Beskriv kortfattat vad som har gjorts:

Kontakter med räddningstjänsten har genomförts för att säkerställa hanteringen av brandskum. Fler
tillsynsinsatser kan aktualiseras.

9.4.2 Om nej, var god kommentera varför inte:

lnga svar

10. Har kommunen verkat för att minska utsläppen av dioxiner och dioxinlika föreningar från
småskalig fórbränning, genom till exempel:

lnga svar

10.1 Informationsinsatser, tillexempelom hurfastbränsleeldning kan påverka människors hälsa
och miliön och vad som kan göras för att minska utsläppen av dioxiner och andra
luftföroreningar?

Ja

10.2 Rådgivning som främjar lägre utsläpp av dioxiner och andra luftföroreningar?

Ja

10.3 Begränsningar för eldning av trädgårdsavfall inom detaljplanelagt och tätbebyggt område?

Ja

10.4 Erbjuda kostnadsfri borttransport av trädgårdsavfall inom detaljplanelagt och tätbebyggt
område?

Nej



10.5 Verka för en omställning tillvärmeförsörjning som ger mindre utsläpp, till exempel
central iserade fjärrvärmesystem eller små kraftvärmeverk?

Ja

10.6 Beskriv kortfattat vad som har gjorts inom ovan frågor (10.1-10.5):

Del 2. Dricksvattenskydd och vattenuttag (åtgärd 5a, 5b, 5e)

Atgard 5a

11. Hur många aktiva vattentäkter har kommunen huvudmannaskap för? Om kommunen saknar
huvudmannaskap för vattentäkter ange 0.

Ange antal: 5

1l.l Av de vattentäkter som kommunen är huvudman för, hur många av dem har
vattenskyddsområde?

, Ange antal: 5

12. Hur många reservvattentäkter har kommunen huvudmannaskap för? Om kommunen saknar
huvudmannaskap för vattentäkter ange 0.

Ange antal: 2

12.1 Av de reservvattentäkter som kommunen är huvudman för, hur många av dem har
vattenskyddsområde?

Kommunteknikbolaget Västra Mälardalens energi och miljö håller på att dra en transiteringsledning till

Kolsva tätort för att kunna erbjuda nya kunder liärrvärme. t

För detaljplanelagda områden i tätorterna samt i samlad bebyggelse är eldning av trädgårdsavfall

inte tillåtet, valborgsmässoafton undantagen. t
För övriga detaljplanelagda områden gäller eldning t
Vecka 18, 40 samt valborgsmässoafton. t

Ange antal: 2



13. Finns utpekade framtida vattentåkter för kommunen, tex i regional vattenförsöriningsplan,
vattenplan eller motsvarande?

Nej

13.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

Det fin ns i n ge n reg ional vattenförsörjn ingsplan.

13.2 Om ja på fråga 13, arbetar kommunen med att skydda dem?

lnga svar

13.3 Om nej, var god kommentera varför inte

lnga svar

14. För de vattentäkter som saknar skydd, pågår eller planeras arbete med att ta fram
vattenskyddsområde?

Nej

14.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

lnga svar

14.2 Om nej, var god kommentera varför inte

Nu har alla vattentäkter beslutade vattenskyddsområden.

Atgaro so

15. Hur många av kommunens befintliga vattenskyddsområden är beslutade före miljöbalkens
ikraftträdande (l januari 1999)?

Ange antal: 2



16. Med syfte att säkerställa att vattentåkter har ett erforderligt skydd, har kommunen gjort en
översyn av vattens kyddsområdens föreskrifter och/eller avg ränsn i ngar för
vattenskyddsområden som är beslutade före miljöbalkens ikrafürädande (l januari 1999)?

Ja

16.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

Arbetet med att revidera befintliga vattenskyddsområden med föreskrifter är påbörjat.

16.2 Om nej, var god kommentera:

lnga svar

17. Hur många av de befintliga vattenskyddsområdena behöver revideras för att uppnå ett
tillfredsställande skydd?

Ange antal: 2

17.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

Arbetet med att revidera befintliga vattenskyddsområden med föreskrifter är påbörjat.

17.2 Om inte, var god kommentera:

lnga svar

Atgard se

18. Hur många av kommunens aktiva vattentäkter har tillstånd för vattenuttag?

Ange antal: 5

18.1 Pågår eller planeras arbete med att säkerställa tillstånd till vattenuttag för kommunens
vattentäkter?

Nej



18.2 Kommentera hur ni arbetar med detta:

lnga svar

18.3 Om inte, var god kommentera

Nu har samtliga vattentäkter tillstånd

Del 3. Fysisk planering (åtgärd 5d, 6)

19. Har kommunen inarbetat den regionala vattenförsörjningsplanen i översiktsplanen enligt
åtgärd 5d?

Reg ional vattenförsörjningsplan saknas

19.1 Hur används den regionala vattenförsörjningsplanen i kommunens översikts- och
detaljplanering?

Ja Nej

Som ett tematiskt tillägg till gällande

översiktsplan

Som en fristående delsom ger underlag
till översiktsplanen

Som en ingående delav kommunens
VA-plan

Som en fristående delsom ger underlag
till kommunens VA-plan

Genom en vattenöversikt

Genom en vattenplan

Annat (ange vad)

20. Har kommunen genomfört en miljöbedömning av översiktsplanen där nitagit med
mi ljökval itetsnormer för vatten?

Ja



20.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

Det gjordes till nu gällande översiktsplan. lnget aktuellt sådant arbete just nu

20.2 Om inte, var god kommentera:

lnga svar

21.Har kommunen tagit hänsyn till åtgärdsbehov som finns ¡VISS för de vattenförekomster som

berörs av översiktsplanen?

Nej

21.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

Översiktsplanen tar upp arbetet med vattenförekomsterna på en väldigt generell nivå och pekar inte t
på specifika åtgärder för specifika vattendrag. Däremot utförs vissa åtgärder för att förbättra status t
men kommunen saknar en handlingsplan kopplat till vattenförekomsterna. t

21.2 Om inte, var god kommentera:

lnga svar

22.Ha¡ kommunen tagit hänsyn till miljökvalitetsnormerna för vatten för vattenförekomster och

avri n n i ngsområden som berörs av översikts planen?

Ja

22.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

Kommunen har en VA-plan som medfört att tätbebyggda områden längs mälarstranden införlivats i

det kommunala verksamhetsområdet för vatten och spillvatten. t
Utbyggnad planeras inom de närmsta åren. t

22.2Om inte, var god kommentera:

lnga svar



23. Har kommunen gjort andra insatser kopplade till arbetet med gällande översiktsplan för att
följa miljökval itetsnormerna för vatten?

Nej

23.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

lnga svar

23.2 Om inte, var god kommentera

Vi förstår inte skillnaden på fråga 22 och 23

24. Har kommunen gjort andra insatser kopplade till detaljplanearbetet för att fölia
miljökvalitetsnormerna för vatten?

Ja

24.1 Kommentera hur ni arbetar med detta:

M i ljökvalitetsnormerna behand las alltid i detaljplanearbetet.

24.2Om inte, vargod kommentera:

lnga svar

Del 4. Dagvatten och Vatten- och avloppsvattenplaner (åtgärd 7,8)

25. Har kommunen en vatten- och avloppsvattenplan i enlighet med åtgärd 7?

Ja

25.1 Om ja (alternativt att planen är under framtagande), har kommunen tagit hänsyn till
miljökvalitetsnormer för berörda vattenförekomster vid framtagandet av vatten- och
avloppsvattenplanen?

Ja

25.2 Omja, förklara kortfattat hur:

Vattenförekomsterna är beskrivna och med i prioritering av områden



25.3 Om ja, vilken omfattning har planen?

Endast kommunalVA-forsörjning enligt lagen om allmänna vattentjänster (2006:412)

25.4 Om nej, var god kommentera varför inte

lnga svar

26. Har kommunen en plan, strategi, policy eller liknande för hantering av dagvatten isyfte att
begränsa utsläpp till vattenmiljöer? Planen kan ingå i en VA-plan eller vara fristående.

Under framtagande

26.1 Kommentera hur ni arbetar med detta samt länka till planen/strategin/policyn:

Planen utarbetas av teknikbolaget VME (VA samt gata park) och samhällsbyggnadsenhet med mark-
och exploatering, miljö- och planenhet i samarbete. En konsult har tagits till hjälp. I

26.2 Omja, har miljökvalitetsnormer för berörda vattenförekomster beaktats vid framtagandet av
dagvatten planen/strateg i n/policyn?

Ja

26.3 Om ja, förklara kortfattat hur:

Arbete pågår

26.4 Om nej, var god kommentera varför inte

lnga svar
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KÖPINCS
KOMMUN

Tjänsteskrivelse
2021,-01,-1,9 3 32,Dnr KS

I(arin Sandborgh Taylor, kanslichef

I(ommunstyrelsen

Beslut om förordnande av dataskyddsombud

Förclag till beslut

l. Pet Wadlin, I(öpings kommun, endedigas som dataskyddsombud

2. Cad Björnbetg, Köpings kommun, förordnas som datasþddsombud från

och med '1. januan2021.

3. Ge kommunledningsförvaltningen i uppdrag att beslutet till
Integritetsskyddsmyndi gheten

4. lJppmana övriga nämnder och styrelser inom Köpings kommun att fatta

sâmma beslut.

Ärendebeskrivning

Sedan dataskyddsförctdningens ikraftträdande den 25 mai 201.8 ska varje myndighet

(nämnd, bolag och förbund) utse ett dataskyddsombud. Dataskyddsombudets

uppgifter är bland ãnnaLt àtt kontrollera datasþddsfötordningens eftetlevnad och att

agera expert inom området.

Jidigare fötordnat dataskyddsombud har avslutat sin tjänst i I(öpings kommun.

I(ommuncheferna i Köping, Arboga och l(ungsör samt chef föt Västta Mälardalens

I{ommunalförbund har enats om âtt föreslå Cad Bjömberg; I{öpings kommun, som

nytt dataskyddsombud föt I(öpings, Arbogas och I(ungsörs nämndet, bolag och

fötbund.

Beslutet ska anmälas på sätskild blankett tìll Integritetssþddsmyndigheten

(fd Datainspektionen).

fu44þþtlt//4^- ,*(,
Sara Schelin

kommunchef

aylor

kanslichef

i

'ã
Kommunled ningsförvaltn¡ngen

Köpings kommun
731 85 Köping

Telefon
0221-250 00

Besöksadress E-post och webb
kommunledning@koping. sc

www.koping.se
lìådhuset
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Kommunledningsförvaltn ingen
I ngalill Schytt, ekonomisekreterare
0221-25370
ingalill.schytt@kopi ng. se

TJÄNSTESKRIVELSE

Datum

202t-0r-12 333

Kommunstyrelsens arbetsutskott

Angående bemyndigande för vissa förtroendevalda och
tjänstemän att verkställa uttag på bankräkning m m för
Köpings kommuns räkning

Ekonomiavdelningen anhåller att arbetsutskottet beslutar enligt bifogat förslag.

Ekonomiavdelningen

A'/r,r/')
Annelie Pettersson
Ekonomichef

+

i
!

I
'õ.

Ekonomiavdelninqen
Postadress
Köpings kommun
73.1 85 Köping

Besöksadress
Rådhuset
Stora Torget

Telefon
0221-250 00

Fax
0221-253 29

Webbplats och e-post Bankgiro
www.koping.se 99'l-1215
ekonomi@koping.se

Org. nr
2'12000-2114
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TJANSTESKRIVELSE

Datum

2021-0t-t2

2 (2)

Bemyndigande fìir vissa fürtroendevalda och tjänstemåin att verkställa uttag
på bankräkning mm fìir Köpings kommuns räkning att gälla från2021-01-01

Arbetsutskottet beslöt på ekonomiav delningens far slag b emyndiga falj ande

förtroendevaldq och tjcinstemcin hos Köpings kommun, ncimligen

Duàn, Annika
Clefberg, Jonny
Björk, Åsa
Björkrot, Ann-Cathrin
Blomqvist, Kenneth
Järvenpää, Sirpa
Karlsson, Torbjörn
Pettersson, Annelie
Schytt,Ingalill
Söderman, Fredrika
Wessén, Christina

kommunstyrelsens ordförande
kommunstyrelsens vice ordförande
ekonomiassistent
redovisningschef
ekonom
ekonom
controller
ekonomichef
ekonomisekreterare
budgetansvarig
ekonom

att två i ftrening och tills vidare

1. verkställa uttag på kommunens
a checkräkningar
b underkonto i Sparbanken Västra Mälardalen nr 8182-8 13 079 166-8

2. överlåta på kommunen utställda checkar och postväxlar dock far dessa inte
uttas kontant eller användas som betalningsmedel, utan de ska insättas på

kommunens bank- eller plusgirokonto,

3. utkvittera till kommunen ankommande övriga värdehandlingar och
försändelser, dock får postanvisningar och utbetalningskort ej uttas

kontant eller användas som betalningsmedel, utan de ska insättas på

kommunens bank- eller plusgirokonto samt

4. beordra försäljningar, inköp och övriga transaktioner berörande aktier,
obligationer och övriga värdepapper für Köpings kommuns räkning,

5. avsluta och öppna bank- och plusgirokonton för kommunens räkning.

Detta bemyndigande erscitter kommunstyrelsens bemyndigande 2020-10-20, S 271

o c h ti di gar e b e myndi ganden.

Kommunledningsförvaltningen - Ekonomiavdelningen



Delegationsrapport, december 2020 - januari 2021, kommunledningsförvaltningen

Arendenr g Hánol¡nôlÀtòâro

KS 20201657 Förordnande av kommunchef Beslut att fürordna David Schanzer-Larsen som
tf kommunchef 3-4 december 2020

K520201657 : Förordnande av kommunchef Beslut att fiirordna ftiljande som tf kommunchef;

28-29 december 2020
30 december2020
4-5 januari202l
7-8 jantnri202l

Handläggare

Sara Schelin

Sara Schelin

Sara Schelin

Sara Schelin

KS 202U23

KS 20201658 Uppdragsbekräftelse Interimskonsultuppdrag - AxÖ Consulting AB

Förvaltningschef, kultur- och
folkhälsoflorvaltningen

Christer Nordling
Thomas Karlsson
David Schanzer-Larsen
Tove Svensk

l. Tillsättning awaktar utvärdering av
organi sationsfü råindring.

2. Konsult anlitas tillfülligt ftir genomfürande av
utvärderingsuppdraget samt hålla ihop
fÌirvaltningens arbete.
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